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Oto jedna z plansz ze zdjęciami.Wypoczynek I turystyka 
tematem wystawy 
u kolejarzy
Na ciekawy i powiedzmy 

szczerze — bez precedensu 
pomysł — wpadli członkowie 
koła PTTK przy Wydziale 
Transr^‘u Kolejowego huty. 
Korzy; jąc z poparcia i po
mocy Rady Zakładowej z 

tow. Antonim Dałkowskim 
na czele. zorganizowali 
wspólnie z Radą wystawę do
robku w dziedzinie wypo
czynku po pracy i turysty
ki. Wystawę o tyle niezwykłą 
i bardzo ciekawą, że zorga
nizowaną w hali produkcyj
nej. obok zwykłych stano
wisk pracy, w samym sercu 
produkcji.

Otwarcia wystawy, której 
aktualność w związku ze zbli
żającym się V Kongresem 
Związków Zawodowych w 
Moskwie jest warta podkre
ślenia. dokonał delegat hut
ników' na kongres, przewod
niczący Rady Zakładowej 
Kombinatu tow. Jan Stefa
nik, który w sobotę wyjeż
dża do Moskwy. Jest to na
prawdę dobrze przygotowa
ny p-zegląd dorobku naszych 
kolejarzy w dziedzinie wy
poczynku i turystyki. Zgro
madzono tu 360 zdjęć umie
szczonych na 20 pomysłowo 
wykonanych planszach. Mo
żna dzięki temu prześledzić 
trasy wielu raidów i wycie
czek, zobaczyć kolejarzy, któ
rzy najlepszy wypoczynek po 
pracy znajdują w turystyce. 
Jeziora Mazurskie. Karkono
sze. Beskidy, Zakopane. Roż
nów, Białka Tatrzańska. So
bie'ze wo — niewiele znal a-

Plansze rozwieszone zostały na ścianie hali, u; której 
pracują remontówcy.

żłoby się zakątków w na
szym kraju, do których nie 
dotarły wycieczki kolejarzy. 
Byli i za granicą; w Bułgarii 
oraz na Olimpiadzie w Rzy
mie ( tow. Dałkowski).

Za zorganizowanie wysta
wy i ogromny wkład pracy 
należy wyróżnić sekretarza 
koła PTTK Kazimierza So
chańskiego — autora wielu 
doskonałych fotografii. Wła
dysława Bogdalę. Zenona Po- 
dermańskiego. Olgierda Go- 
łubickiego. Józefa Florkow- 
skiego, Mieczysława Aksaml- 
ta, Józefa Mltkę l Józefa Ko
zę. którzy wykonali plansze. 
oszklili je i estetycznie roz- 
wfesfff w h’.’f wydziału re
montu taboru kolejowego.

Na wystawie znalazły się 
też pomysłowe gaze’’n ścien
ne o tematyce V Kongresu 
ZZ w Moskwie. jd

• ZOBOWIĄZANIA

Tu wydziały 
Głównego Mechanika

Kilka dni tema otrzyma
liśmy meldunek od załogi 
trzech wydziałów Pionu 
Głównego Mechanika: wy
działu konstrukcji stalowych, 
odlewni i W-18. Meldunek 
mówi o podjętym zobowiąza
niu. albo raczej kilku zobo
wiązaniach podjętyeh dla ucz
czenia 44 rocznicy Rewolucji 
Październikowej. 20 rocznicy 
Polskiej Partii Robotniczej, 
V Światowego Kongresu 
Związków Zawodowych i 
konferencji sprawozdawczo- 
wyborczych w swoich orga
nizacjach partyjnych.

W W-3 zobowiązania do
tyczą przede wszystkim wy
konań i 3 zadań planowych w 
1961 r. I tak: kuźnia postano
wiła wykonać plan roczny do 
dnia 10 grudnia, dając ponad 
plan 100 ton odkuwek. war
tości 700 tys. zŁ Warsztat 
Mechaniczny wykona pian w 
częściach zamiennych do 23 
grudnia. a ponadplanowa 
produkcja wyniesie około 900 
tys. zł. Wreszcie WKS. który 
obchodzi jubileusz 10-lecla 
zobowiązał się zrealizować 
plan roczny do 15. XII, dając 
dodatkowo produkcję wartoś
ci 2 milionów zł. Warto przy 
tej okazji przypomnieć, że 
załoga tego wydziału wyko
nała już roczne zadani» w 
zakresie dostaw inwestycyj
nych, co pozwoli na wypro-

(Dokończenie na str. 2)

Spotkanie z okazji XX rocznicy PPR
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• Wybory w 
Komitetach

Zakłado
wych
• Alarm ho
telowy trwa
• Laureaci 
konkursu na
najładniej

sze wnętrze 
i wystawę 
sklepową

wskazali nam drogą
Niezwykle uroczysty cha

rakter miało spotkanie 
czołowego aktywu partyjne

go naszej huty, zorganizo
wane w sali teatralnej bu
dynku „S" z inicjatywy KF 
PZPR, z okazji XX rocznicy 
PPR. Wśród licznie przyby
łych towarzyszy znaleźli sie 
starzy, zasłużeni działacze, 
byli KPP-owcy, oraz żołnie-

rze Gwardii i Armii Ludo
wej — uczestnicy walk z o- 
kupantem hitlerowskim, m. 
in. towarzysze: Karol Ka
wecki, Grzegorz Duda. Ale
ksander Budzyń, Michał De- 
chnik, Zygmunt Kieszczyń- 
«ki, Regina Ostrowska, Ed
ward Nowak, Wacław Ku- 
zior i Władysław Sroka.

O
W spotkaniu wzięli udział przedsfawiciele kierownictwa społeczno- 
politycznego i gospodarczego huty m. in. (od lewej) tow. tow.

A. Nowicki, 1. Stefanik, A. Komórka i B. Kolonicjskl.

BARBURKA w CZATKOWICACH

Na urobisku w Czatkowicach

Choć pracują zdała od huty i chociaż 
nie wytapiają surówki ani stali, są prze
cież częścią jej załogi. Wydobywany 
przez nich kamień wapienny jest pod
stawowym topnikiem zużywanym przez 
wielkie piece kombinatu, stąd rola i zna
czenie wysuniętego tak daleko w teren 
zakładu naszej liuty. Zakład Wapienni
czy w Czatkowicach nazywają — z racji 
milionowej eksploatacji kamienia wa
piennego, tak jak i hutę — milionerem.

W dniu tradycyjnego święta górniczej 
braci, a więc i „białych” skalników 
1 Czatkowic, załoga Huty im. Lenina 
przesyła swoim kolegom najserdeczniej
sze gratulacje i życzenia. Niech Wam się 
dobrze „fedruje" i niech mechanizmy 
w coraz większym stopniu wyręczają 
Was w trudnej robocie! Przyjmijcie tak-

Fot. R. Wesołowski

że nasze najlepsze życzenia pomyślności 
w życiu osobistym!

Dobrze wywiązują się nasi górnicy ze 
swych obowiązków. Należą do „najrów
niej” pracujących załóg huty. Zawsze 
przekraczają swoje plany, w listopadzie 
mieli nadwyżkę ponad 5 tys. ton kamie
nia wapiennego. Jedni z pierwszych po
dejmują zobowiązania i konsekwentnie 
ie realizują. Już za niewiele dni — tak jak 
postanowili — złożą meldunek , o wyko
naniu swoich całorocznych zadań.

W górnicze święto, przyjdzie pora na 
podsumowanie dotychczasowych osiąg
nięć. Podczas uroczystej akademii, w nie
dzielę. najlepsi i najbardziej zasłużeni 
otrzymają dyplomy uznania i nagrody. 
Barburkę zakończy tak jak ząwsze we
soła, tradycyjna zabawa górnicza, (jd)

Referat okolicznościowy 
nawiązujący do pięknych 
kart historii ruchu robotni-
czego i 20 rocznicy powsta
nia PPR wygłosił sekretarz 
KF PZPR tow. Andrzej No
wicki.

Z dużym zainteresowa
niem uczestnicy spotkania 
wysłuchali wspomnień doś
wiadczonych działaczy par
tyjnych: tow. G. Dudy, Z. 
Kieszczyńskiego, K. Kawec
kiego i W. Kuziora. W pro
stych słowach — mówili o- 
ni — o trudnościach z jaki
mi borykali się w począt
kowym okresie powstania 
partii lewicowi działacze 
ruchu robotniczego oraz o 
bohaterskiej walce człon
ków PPR z okupantem hi
tlerowskim.

Na zakończenie tow. Zo
fia Żywot recytowała wiersz 
o partii oraz wyświetlono 
nowy film produkcji polskiej 
pt. „Drugi Człowiek”, któ
rego akcja rozgrywa się m. 
in. na terenie kombinatu i 
miasta Nowa Huta.

Organizowanie tego ro
dzaju spotkań przyczyni się 
do głębszego poznania his
torii naszej partii oraz 
współtowarzyszy pracy — 
zasłużonych peperowców. Z 
pięknych kart ich życia mo
żemy się wiele nauczyć, dz

Niezwykle interesująco mówili o 
wieloletniej działalności w szere
gach partii tow. tow. G. Dud», 
W. Kuzior i K. Kawecki (na zdję

ciach powyżej).

Rozruch w. pieca nr 4 
w decydującej fazie

Operacja podłączenia ruro
ciągu gazowego, o której pi
saliśmy w poprzednim nume
rze została pomyślnie wykona
na. Udało się ją przeprowa
dzić w mistrzowski niemal 
sposób bez odcinania dopływu 
gazu bodaj na moment, a 
więc nie powodując żadnych 
zakłóceń w gospodarce gazo
wej huty. Pracami kierowali 
inż. Jerzy Gierz i inż. Wła
dysław Rejman z Wydziału 
Gazowego huty oraz mgr Jó
zef Topolski — ze stacji po
gotowia gazowego. Na wyróż
nienie zasłużyła sobie brygada 
mistrza Mariana Marka oraz 
mostostalowska brygada Kota.

Podłączenie rurociągu ga
zowego umożliwiło przejście 
do innych robót, które posia
dają kapitalne znaczenie dla 
¡terminowego przygotowania 
pieca nr 4 do eksploatacji. 
Kilka słów należałoby poświę

cić jeszcze rozruchowi turbo
generatora nr 5 w Siłowni. 
Frace przebiegają tu pomyśl
nie. agregat przeszedł próby 
osiągając przewidzianą ilość 
obrotów. Spośród brygad E- 
nergomentażu. które wiele wy
siłku włożyły w montaż, a na
stępnie przygotowywanie tur
bogeneratora do pracy zasłu
gują na wyróżnienie brygady 
Karola Wojtynasa i Pawią 
Jankowskiego oraz inżyniero
wie Olgierd Borkowski i 
Zdzisław Jaworski. Z zespołów 
Elmontu wyróżniły się bryga
dy: Tadeusza Wojciechow
skiego, Stanisława Węgrzyna 
i Jana Szwabczyńskiego.

W tej chwili najgorętszy o- 
kres przeżywa pompownia nr 
3. gdzie wszystko musi być za
pięte na ostatni guzik w ciągu 
najbliższych już nie dni, ale 
godzin. jd
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ALARM
J

hotelowy
irwa

30 listopada odbyło-się ple- , 
narne posiedzenie Komitetów: j 
Dzielnicowego i Fabrycznego 
ZMS. W obradach udział 
wzięli m. in.: sekretarz Ko
mitetu Wojewódzkiego PZPR 
bcw. Pękał», sekretarz Komi
tetu Wojewódzkiego ZMS, 
tow. Rohak oraz przedstawi
ciele władz partyjnych, związ
kowych i ZMS-owskich z te
renu dzielnicy. Plenum po
święcone było omówieniu sy
tuacji w hotelach pracowni
czych Nowej Huty. Referat na 
ten temat wygłosił 
sekretarz KD ZMS, 
czysław Łanuclia.

Bardzo dobrze się 
właśnie ZMS wziął

pierwszy 
tow. Mie-

, życiem mieszkańców hoteli. 
Wiele spraw przecież jak ni 
przykład poprawa jakości po- 

1 siików w stołówkach, zorga
nizowanie odpowiednich po
mieszczeń dla pracy kultural
no-oświatowej, poprawienie 
stanu higieniczno-sanitarnego, 
podnoszenie kultury osobistej 
mieszkańców — to wszystko 
nie wymaga dodatkowych in
westycji i leży w możliwo- 

i ściach zakładów pracy. Zaletą 
dyskusji było to, że obok wy- 

. suwania postulatów w spra
wie rozszerzenia budownictwa 
nowych hoteli, mówiono o 
sprawach, które mogą i po
winny być rozwiązywane w 
ramach istniejących możliwo
ści. Na tę stronę czwartkowej 
dyskusji zwróci! szczególną u- 
wagę sekretarz KW partii — 
tow. Pękala. Wyraził on prze
konanie, że postawiona przez 
ZMS sprawa hoteli znajdzie 
się na nowo w centrum u- 
wagi kierownictw zakładów i 
wszystkich instancji. Wspólnie 
przedsiębrane wysiłki powinny 
przynieść poprawę już w naj
bliższym okresie. Specjalnej

SI itfcia partii

Wybory w Komitetach Zakładowych
Pionu Głównego Mechanika

■

stało, że
--------- --------  -----na war-^................. .....................
sztat sprawę hoteli pracowni- troski ze strony administracji 
czych. Problem ten od dawna 
zasługiwał na szerszą analizę 
■i omówienie w gronie osób 
szczególnie zainteresowanych 
warunkami życia w nowohuc
kich hotelach. Plenum 
przed zonę zostało pracą 
misji, w skład której wchodzi
li przedstawiciele organizacji 
młodzieżowej, partyjnej i 
związkowej, oraz przedstawi
ciele administracji kwater 
zbiorowych. Wyniki działalno
ści komisji znalazły odzwier
ciedlenie w*, referacie i stały 
się podstawą do szerokiej dys
kusji na plenum.

w tej ctwi-U tylko -w trzech 
największych prwlsiębiorst-wach. 
a więc Hucie Im. Lenina, PPB 
HiL j PBM N-crwa Huta zamiesz
kuje w hotelach około 12 tysięcy 
rcób. Jak wynika, z przytoczonych 
liczb obrazujących tempo roz
budowy kombinatu, zapotrzebo
wanie na kwatery| zbiorowe wzra
stać będzie z każdym rokiem. ZMS 
przedśta-wń na tej; poważnej na
radzie szczegółową analizę, z któ
rej wynika, że już w tej chwpi 
brak jest kilkanaście tysięcy me
trów kwadratowych powierzchni 
mieszkalnej w hotelach. W na
stępnych latach sytuacja będzie 
się pogarszać, w związku i tym 
żaehodzi potrzeba radykalnego 
zajęcia się kwestią zakwaterowa

nia noweprzyjmowanych pracow. 
nikdw i to w możliwie odpowied
ni ęh warunkach.

Zarówno w referacie, jak ii 
w dyskusji wskazywano na| 
brak zainteresowania ze stro
ny kierownictw zakładów pra-. 
cy i organizacji społecznych}

• ZOBOWIĄZANIA)
i

(Dokorieztnie m ttr. 1)
dukawanle dodatkowo 600 ton 
konstrukcji dla kombinatu.

Zobowiązanie podjęli rów
nież pracownicy planowania 
oddziała przygotowania wsa
du. Postanowili oni przygoto
wać w terminie do 15. X1I. 
4500 zleceń. Wartość podję
tych zobowiązań wynosi oko
ło 4 miliony zł. Poza tym 
kierownictwo W-3 zobowią
zało się. w celu zabezpiecze
nia wykonania zadań br., n- 
trzymać wskaźnik wykorzy
stania parku maszynowego 
ńi wysokości 1,0.

Załoga wydziału mechani
czno - konstrukcyjnego u- 
względnila w swoim zobowią
zi nip również zadani» przy
padające na przyszły rok. 
Ale o tym napiszemy innym 
razem. Dziś oddajemy głos od
lewnikom i remontowcom. 
Pierwsi podjęli zobowiązanie 
na kwotę ponad 800 tys. zł. 
Najcenniejsze zobowiązania 
podjęli pracownicy formierni 
wlewnic, pieców elektrycz
nych. oczyszcsalni żeliwa, 

modelarni, oraz formierni że
liwa. Część podjętych zobo
wiązań została już zrealizo
wana, część natomiast znaj
duje się w realizacji.

I n» zakończenie zobowią
zaniowych doniesień z Głów
nego Mechanika meldunek 
remontowców W-18: dono
szą nam o skróceniu remontu 
pieca martenowsldego nr 1 
o 10 pieco-godzin. co pozwo
liło wyprodukować dodatko
wo 260 t stali, wartości 70 
tys. zł Gratulujemy sukcesu 
i czekamy na dalsze meldun
ki nie tylko z pionu mecha
nicznego. lecz także z innych 
wydziałów kombinatu.

J. Ż.

hoteli potrzebuje młodzież u- 
cząca się i ludzie chorzy. Na
leży stworzyć im odpowiednie 
warunki przez wydzielenie o- 
kreślonych bloków, czy pięter, 
gdzie mogliby spokojnie uczyć 
się, lub odzyskiwać zdrowie.

Niemałą rolę, zwłaszcza w pracy 
wychowawczej i kulturalnej ode
grać muszą samorządy hotelowe 
kierowane przez organizację 
ZMS-OWFką Podjęta uchwała wy
suwa szereg wniosków, mających 
na celu poprawę trudnej sytua
cji mieszkańców hoteli pracowni- 
czych. Alarm hotelowy — ogło
szony na plenum — trwa.

JZ

BRYDŻOWY TURNIEJ 
TEAMÓW

Rada Oddziałowa Stalowni 
organizuje w dniu 10 grudnia 
brydżowy turniej teamów. 
Zgłoszenia przyjmuje ob. Ry
szard Gąsiorowski — tel. 401- 
10, wewn. 43-57.

Wr ub. tygodniu odbyła się 
konferencja sprawozda
wczo-wyborcza Komi

tetu Zakładowego w Pionie 
G!ównego Mechanika. Co mo
żna powiedzieć o jej przebie
gu i dorobku naszej organi
zacji?

Sądzę, że na wstępie war
to przypomnieć, że organiza
cja partyjna w Pionie Głów
nego Mechanika 
najliczniejszych w hucie pod 
względem ilości członków (w 
porównaniu z innymi wydzia
łami), ponieważ liczy ich o- 
na razem z kandydatami 
przeszło 520. Jeżeli wziąć pod 
uwagę, że jast u nas 15 od
działowych, i 4 podstawowe 
organizacje i fakt, że pion 
składa się z 5 dużych wydzia
łów o różnorodnym profilu 
produkcyjnym, które mają za 
zadanie zabezpieczyć hutę w 
części zamienne, osprzęt hut
niczy a tym samym zapewnić 
bezawaryjny ruch podstawo
wych wydziałów poprzez na
leżyte prowadzenie gospodar
ki remontowej, to już z tego 
widać, jak wielki jest ciężar 
gatunkowy naszej działalnoś
ci gospodarczej a tym samym 
i pracy partyjnej, która 
kształtuje postawę załogi i w 
znacznym stopniu określa i- 
nicjatywę, przedsiębiorczość 
oraz stosunek pracowników 
do wykonywania przez nich 
zawodowych obowiązków.

Tak więc oceniając prze
bieg ostatniej konferencji za
kładowej nie powinno się 
myśleć kategoriami wyłącznie 
tego czy innego z naszych 
wydziałów. Istotną jest bo
wiem troska o całość 
pracy pionu, która w rezulta
cie zapewnia normalne funk-

należy do

cjonowanie całego or
ganizmu gospodarczego huty. 

Czy taki punkt widzenia 
znalazł odbicie na naszej kon
ferencji?
Wydaje mi się — że tak. 
’’ Dyskutanci a wśród nich 

tow. tow. Stratna, Niemczyk, 
Gil, Roman, Sadowski i inni 
mówili o wielu aspektach 
pracy partyjnej i gospodar
czej, której stałe usprawnia
nie już dziś polepsza wyniki 
uzyskiwane przez nasze wy
działy, a tym samym daje 
gwarancję podniesienia w 
przyszłości ną wyższy po
ziom gospodarki remontowej 
w hucie.

Oczywiście występujący w 
dyskusji towarzysze nie ogra
niczali się do tematyki pro
dukcyjnej. Wskazywali oni 
również na potrzebę zwiększe
nia wymagań i dyscypliny w 
życiu-wewnątrzpartyjnym, łą
cząc 
kiem do dyscypliny pracy w 
ogóle w pionie i oddziaływa
niem członków partii na po
rządkowanie gor.yodarki wy
działowej.

Jako bardzo trafne i na cza
sie uważam spostrzeżenie 
tow. Siemieńca, który w toku 
obrad stwierdził, że obecnie 
należałoby w znacznie więk
szej mierze zająć się porząd
kowaniem norm na konkret
ne wyroby produkowane w

tę sprawę ze stosun-

Zakładu

I

mogbhhi

Proporzec, puchary, nagrody
dla załogi W-98

W odświętnie udekorowanej 
świetlicy x okazji V Kongresu 
Związków Zawodowych, zebrała 
się załoga Wydziału Maga'.ynów 
Inwcstycyjnych W-98, aby wspól
nie omówić dotychczasowe osią
gnięcia i braki, jak również za
poznać się z programem pracy na 
najbliższą przyszłość. W 
wzięli udziai: dyrektor 
cji mgr Inż. Loreth, 
OOP DJ Zieliński, ___ _
Kombinatu Głowacki, przew. RO 
DJ inż. Król, przedstawiciel RZ 
Banasiewicz. Naradę zagaił przew. 
RO W-98 Wacław Staszyński, na
stępnie złożył szczegółowe spra
wozdanie z działalności RO W-98, 
w którym omówił m. in. osiągnię
cia załogi: zajęcie I miejsca we 
współzawodnictwie pracy grupy 

VI i zdobycie proporca, poprawę 
warunków bhp., zorganizowanie 
posterunków p.-poż. na każdym 
stanowisku pracy, zorganizowanie 
przywydzialowej drużyny piłki 
nożnej.

Również uroczysty charakter 
miało przekazanie proporca, pu
charów 1 nagród rzeczowych, któ
rego dokonał sekretarz Rady 
Kombinatu, Głowacki. Następnie 
złożył sprawczdanie kler. W-98, 
inż. Mackiewicz, który nakreślił 
ogólne trudne warunki pracy za-

największymi bolączkami

naradzie 
inwesty- 

sekretarz 
sekr. Rady

logi;
wydziału, co wynikało ze sprawo
zdania, to brak dostatecznej ilo
ść, Jednostek transportowych, 
zwłaszcza jednostek o nośności 
ponad 20 ton, brak należytych do
jazdów* do obiektów, trudności w 
»trzymaniu dźwigów, brak nale
żytych warunków d.o konserwacji 
urządzeń, brak powierzchni ma
gazynowych (ok. 15.00« m kw.j.

Niezależnie od tych trudności 
załoga przyjęła do magazynów u- 
rządzenia o łącznym tonażu 14.000, 
a w tym samym czasie przetrans
portowała na budujące się obiek
ty urządzenia o tonażu 15.371 ton. 
Następnie inż. Mackiewicz omó
wił perspektywy rozwoju magazy
nów.

W dyskusji przejawiała się tro
ska załogi o należytą konserwację 
odebranych urządzeń, bezpieczną 
1 terminową dostawę tych urzą
dzeń na miejsce przeznaczenia, 
poprawę warunków bhp i pod
niesienie wydajności pracy. Na 
zakończenie narady zabrał głou 
dyr. mgr inż. Loreth, omawiając 
dotychczasowe osiągnięcia całej 
załogi Huty, uwzględniając w tym 
wszystkim bardzo duży wkład za
łogi W-98, za który złożył jej po. 
dziękowania.

B.S.

TABELA WYKONANIA ZADAŃ 
PRZEZ HUTĘ DO 2S. XI. BK.

•/• planu 
Wydz. W-3 w prod. wyro

bów kutych
ZMO w prod. dolomitu praż. 
Zakład Wapienniczy w Czat

kowicach
ZMO w prod. wyrobów nam. 
Warsztat Konstrukcji Stal. 
Siłownia, prod. energii elekt. 
ZMO w prod. wyrób, zasad. 
ZMO w prod. wapna palon. 
Walcownia Zintna — blacha 

ocynkowana
Wydział Rur Zgrzewanych 
ZK w prod. koksu ogółem

MS
10S

iw 
IM 
iw
103
102 
IW

182 
iw 
im

Stalownia — «tal marten. 
Wyda. W-l łial elektr. sur. 
ZK w prod. koksu wielkopiec. 
Aglomerownia
Walcownie Wstępne, 
Walcownia
Walcownia

„czarna” 
Wyda. W-3

kęsiska 
Gorąca Blach 
Zimna — blacha

101
101
101
100
1C-0
100

w prod, ogółem 
Wielkie Piece — żużel grab. 
Wielki; Piece — mrówka 
Walcownia Zimna — blacha 

ocynowana 
Wydz. W-l w prod, ogółem 
Walcownia Profili Drobnych 
Aęreęat „Yoder** 
Walcownie Wstępne — kęsy

104
»5
54
»3

14
Ci 
11

0 
«1

28 listopada obradowała w 
Zakładzie Koksochemicznym 
konferencja sprawozdawczo- 
wyborcza Komitetu Zakłado
wego PZPR. Udział 
w niej m. in. tow. 
Tadeusz Wachowski ‘i 
Bojko 
partii 
kretarz 
Sejm..................
kus, sekretarz KF tow. 
drzej Nowicki, dyrektor 
czelny huty tow. Bohdan 
łoniyjski, przewodniczący 
dy Robotniczej tow. Andrzej 
Komórka, sekretarz KW ZMS 
tow. Edward Robak.

Referat, w którym omó
wiona zostałą praca liczącej 
z górą 300 towarzyszy orga
nizacji partyjnej ZK wygłosił 
I sekretarz KZ tow. Julian 
Kaczor. Z jakim dorobkiem 
przyszli na Konferencję nasi 
koksownicy? Trzeba przyznać, 
że mają czym się pochwalić. 
Zakład wykonuje regularnie 
swoje plany miesięczne i 
rytmicznością pYodukcji wy
suwa się na czoło wydziałów 
huty. Jak stwierdził tow. Ja- 
kus, osiągnięcia załogi ZK 
stawiają ją w rzędzie zakła
dów na poziomie światowego 
koksownictwa. Z ilościowym 
przekraczaniem zadań nie 
idzie tu niestety w parze 
rzecz niesłychanie ważna w 
hucie dysponującej tak o-

— reprezentując 
w Krakowie, I

KF, poseł 
tow. Zbigniew

wzięli 
tow. 

Piotr 
KW 
se
na 

Ja- 
An-

Ra-

Za udział w zbiórce 
na SFBS

Miejski Komitet Frontu 
Jedności Narodu i Miej
ska Komisja Koordynacyj
na Społecznego Funduszu 
Budowy Szkół w Krako
wie składają gratulacje z 
powodu przedterminowego 
wykonania przez dzielnicę 
Nowa Huta rocznego planu 
zbiórki na Społeczny Fun
dusz Budowy Szkół oraz 
serdeczne 
członkom 
aktywowi
ci Narodu i SFBS za sy
stematyczną i ofiarną pra
cę w dziele budowy szkół 
1000-lecia.

PRZEWODNICZĄCY 
MIEJSKIEGO KOMITETU 

FJN
JAN WIÓRKOWSKI
PR ZEWODNICZĄCY 

MIEJSKIEJ KOMISJI
KOORDYNACYJNEJ

SFBS
JAN GARLICKI

podziękowanie 
komitetów oraz 
Frontu Jednoś-

pionie. Tym celniejsza jest 
to propozycja, żc zbiega się 
ona w praktyce z realizacją 
postanowień IX Plenum KĆ: 
które w uchwałach »wycn 
m. in. postuluje rozwiązywa
nie tej interesującej nas spra
wy.

Uczestniczący w konferencji 
sprawozdawczo -wJ borczej

KZ pionu I sekretarz Komite
tu Fabrycznego partii tow. 
Jakus podkreślał, że do na- 
szych zadań w 1962 roku bę
dzie należało przede wszyst
kim jak najpełniejsze wyko
rzystanie istniejącego poten
cjału remontowego. Nato
miast w działalności partyj
nej powinniśmy się koncen
trować na budzeniu żywszego 
zainteresowania dla sprawy 
ujawniania rezerw produk
cyjnych na każdym stanowi
sku pracy.

W związku z tym warto po
wiedzieć, że nasi delegaci nie
mało uwagi poświęcali istnie
jącym jeszcze rezerwom — 
np. w W-l przy produkcji 
wlewnic, w W-3 w zmniej
szaniu ilości wybraków i re
alizacji zadań asortymento
wych itd.

Szczególnie cenny dorobek 
konferencji stanowi moim 
zdaniem obiektywne i kryty
czne spojrzenie na braki’ w 
pracy i niewykorzystane mo
żliwości. Pokrywam się w

pełni z wypowiedzią tow. 
N’emczyka, że można o 6'1 
proc, zwiększyć za-'ania w od- 
di.'a’e przygotowana wsadu 
przy nie cu.ym powiększeniu 
sianu zatru.n’en’.a. Podobn.t 
sytuacja istnieje także w 
działach przygotowania pro
dukcji (MP i NT).

Delegaci na konferencję o- 
mćwili w czasie obrad wiele 
spraw. Wśród nich m. in. i 
tematykę pracy z młodzieżą, 
ruchu łączności, zaopatrzenia 
materiałowego, transportu 
warunków pracy, chorób za
wodowych itd. Były to wszys
tko ważne i nurtujące pra
cowników pionu sprawy. Bę
dziemy je w przyszłości roz
wiązywać uwzględniając opi
nie i wnioski zgłoszone przez 
delegatów.

Kończąc tę fragmentarycz
ną i pobieżną relację na te
mat tego czym zajmowała się 
nasza konferencja, pragnę 
równocześnie podkreślić. że 
wielu mówców cechowała o- 
bawa, iż zadań roku 1962 i 
iat następnych nie będzie mo
żna bez zakłóceń wykonać, 
jeżeli nie będzie większego 
postępu w rozbudowie nasze
go pionu. Dlatego też ten po
stulat tak mocno zaakcento
wany został w uchwale podję
tej przez konferencję partyj
ną Pionu Głównego Mecha
nika.

TADEUSZ PŁASZEWSKI 
I sekretarz KZ PL’PR 

Pionu Głównego Mechanika

Koksochemicznego
gromnymi piecami jak nasze, 
a mianowicie równomier
ność jakości koksu. Nic 
więc dziwnego, że tej właśnie 
sprawie, decydującej o wy
wiązaniu się załogi z zadań, 
szczególnie obecnie w obliczu 
uruchomienia największego 
w hucie pieca nr 4 — wy
magającego jeszcze lepszego 
koksu, poświęcona była więk
szość wypowiedzi w dyskusji.

Na temat zagadnień pro
dukcyjnych mówili szukając 
dróg poprawy jakości koksu 
tow. tow. Jeremiasz Wajler, 
mgr Andrzej Piotrowski, Jó
zef Kołodziejczyk. Władysław 
Kachniarz i inż. Zenon Kuś. 
Dużo uwagi poświęcono zwła
szcza występującemu od pew
nego czasu zjawisku, znacznej 
zawartości wody w koksie, 
oraz trudnościom remonto
wym. Przed załogą ZK — 
podkreślił to w swoim wy
stąpieniu dyrektor naczelny 
huty — staią coraz bardziej 
odpowiedzialne zadania. Mu
szą one być w pełni wyko
nane, a od wszystkich 
pracowników zakładu zależy, 
czy wielkopiecownicy otrzy
mywać będą dobry jakościo-

wo koks, odpowiadający wy
mogom technologii.

O roli współzawodnictwa 
pracy — jako czynnika gwa
rantującego poprawę orga
nizacji i dyscypliny — mówił 
tow. Kamil Kirszncr. I se
kretarz KZ ZMS tow. Józef 
Węgiel skupił natomiast u- 
wagę na problemach mło
dzieżowych. podkreślając zna
czenie tworzenia nowych bry
gad ubiegających się o ty
tuł BPS.x Eardzo ciekawe by
ło wystąpienie tow. Kazimie
rza Kurasia, który szeroko 
omówił zagadnienia socjalno- 
bytowe.

W czasie obrad 
nowiono przesiać 
wenie radzieckim 
srom, którzy w 
krótkim czasie 
przysłali ssawę.

W wyniku wyborów funk
cję I sekretarza KZ pełnić 
będzie nadal tow. Julian Ka
czor, a II sekretarzem wy
brany został tow. Heriryk Po
ła tyńskl. (jd)

W NASTFPNYM NUME
RZE ZAMIEŚCIMY DALSZE 
SPRAWOZDANIA. M. IN. Z 
PIONU GL. ENERGETYKA.

posta- 
podzięko- 
twrz’’- 

rekorc'owo 
wykonali i

CUtjja&nitMis fiedakcji

W sprawie listu tow. K. Czopka
Tow. Karol Czopek praco

wnik Walcowni Wstępnych 
nadesłał do redakcji list w 
którym prosi o sprostowanie 
krzywdzącej go oceny, za
wartej jego zdaniem w arty
kule „Ten tandem musi „za
grać” opublikowanym w 
„Głosie Nowej Huty" w dniu 
18. XI. br. W liście sytym po- 
daje on m. in. „...łączenie me
go nazwiska z nazwiskiem 
tow. Spyrki nie przynosi mi 
zaszczytu”.

Zgadzamy się z tym. że nie 
można postawić znaku r .-wno- 
ści w ocenie obu wzmianko
wanych towarzyszy. Artykuł 
omawiał zebranie sprawoz- 
d awczo-wy borcze org? nizac* i i 
partyjnej -wydziału Walcow
nie Wstępne i opierał się na 
faktach ujawnionych w 
dyskusji oraz opiniach wy
rażonych publicznie (na ze
braniu!) przez członków 
partii.

To doprawdy przykre nie
porozumienie. że tow. Czopek 
odczytał cytowane w arty
kule uwagi odnoszące się do

tow. Spyrki jako dotycząc® 
bezpośrednio własnej osoby. 
„Nie mam działki i nie wyży
wam się na niej” — protestu
je tow. Czopek. Ale przecież 
o tym wie co najmniej każ<- 
uczestnik zebrania srrawo- 
dawczo-wyborczego. I abso
lutnie nie sugeruje tego arty
kuł.

Wydaje się. że pr-y okazji 
trzeba przypomnieć starą, 
powszechnie znaną zasad-;: 
wszelkie publikacje czy arty
kuły należy interpretować w 
całości, zrozumieć ich Cucha 
i intencję. Wyrywanie bo
wiem z kontekstu 
poszczególnych myśli c 
sformułowań zawsze prowa
dzi do opacznego ich zrozu
mienia.

Gdyby tow. Czopek w ten 
sposób przec’yt?.ł wzmianko
wany artykuł nie byłoby nie
porozumień. I wyjaśnienie so
bie zawartych w nim treści 
musiałoby być zgodne z pow
szechnym odczuciem.
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Tych, co w koszulach płomień nieśli 
Przez Małopolski wąwozy
Historia z kart swych nie wykreśli 
Po latach bólu i grozy.

W piecu wesoło 
Bucha, 
Przychodzi czas 
I marzeń. 
Wtedy powieści 
Słucham.
Tw>arże.

To dzisiaj wszystko jest 
Wspomnieniem.
Jak jutro będzie dzień 
Dzisiejszy.
Niechaj współczesne 
Pokolenie
W was, jak w zwierciadle 
Się obejrzy.

wspomnień

Gdy kraj mój zamieniono 
W getto,
A jesień polska nie była 
Złota,
Gdy pióra zdrętwiały 
Poetom.
To oni wtedy rzekli: 
Powstań!

W źrenicach Nowotki wyrastała 
Ludowa;
W sercu Fornalskiej płonęły 
Idee:
Cto nasza najwspanialsza 
Budowa,
Oto nasi prawdziwi 
Kołodzieje.

Na ziemi zbroczonej 
Krwią
Wyrosła złota 
Pszenica.
Dla ludzi i ptaków 
Dom,
r’a dzieci bawiących się 
Krzycząc. i

Wywiady „Głosu"

Nowi dyrektorzy
mówig o pracy huty

W UB TYGODNIU OBSADZONE ZOSTAŁY WAKUJĄCE 
DOTYCHCZAS STANOWISKA W DYREKCJI NACZELNEJ 
HUTY IM LENINA, MIANOWICIE DYREKTORA TECH
NICZNEGO I PRACY. NOMINACJE WRĘCZYŁ NOWYM 
DYREKTOROM. W OBECNOŚCI KIEROWNICTWA I CZŁON
KÓW DYREKCJI HUTY ORAZ KIEROWNIKÓW WYDZIAŁÓW 
GENERALNY DYREKTOR ZHZIS INZ. STANISŁAW SIKO- 
RW ZWIĄZKU Z NOWYMI NOMINACJAMI REDAKCJA 
GŁOSU" PRZEPROWADZIŁA ROZMOWY Z OBEJMUJĄCY

MI FUNKCJE - DYREKTORA TECHNICZNEGO MGR INZ. 
BOLESŁAWEM GRASZF.WSKIM I DYREKTORA PRACY 
MGR INŻ. STANISŁAWEM SUCHONSKIM.

Zaufanie zobowiązuje

Co dobre było i czyste 
Powodem żywotnym wyrastt 
Nad moim krajem ojczystym. 
Stoją w budowie miasta 
T ziemia pachnie śniegiem, 
Żywicą i zbożem.
Mewy nad Wisły brzegiem; 
W pracowniach artyści tworzą.

/ E
T
A

Nikogo nie potrzeba przekony
wać. że problem właściwej go
spodarki materiałowej w tak o- 
gromnej hucie zużywającej mi
liony ton surowców, należy do 
spraw niesłychanie ważnych- któ- 

,re ani na moment nie mogą znik
nąć z pola widzeń a. Codziennie 
wyładowujemy z wagonów tysią
ce ton rudy żelaznej, węgla ka
miennego, topników. Huta, ni
czym nienasycony olbrzym po
chłania ogromne ilości tych i in
nych jeszcze materiałów. A więc 
wniosek: gospodarka materiałowa, 
właściwy ilościowy 1 jakościowy 
odbiór materiałów, ich należyte 
magazynowanie, dotrzymywanie 
w technologii produkcji ustalo- 
nyoh receptur, przestrzeganie 
wów — wszystkie te »prawy sta
nowią poszczególne ogniwa wiel
kiego łańcucha decydującego o 
cezczędnej 1 właściwej gospodar
ce.

Tymczasem w praktyce... 
Nieraz spotykaliśmy się w 
hucie z różnego rodzaju prze
jawami marnotrawstwa su
rowców i materiałów. Wi
dzieliśmy przepalanie dłu
gich stalowych prętów tylko 
dlatego, że nie zamówiono w 
porę odpowiednich mniej
szych. Spotykaliśmy się z fak
tami zwracania butli bynaj
mniej jeszcze nie opróżnio
nych całkowicie z zawartości 
gazu, słyszeliśmy nawet, że 
korzysta! na tym V,'KS nie 
otrzymujący dosyć tlenu i 
acetylenu; używał tych „re
sztek” do produkcji. Widzie
liśmy rozsypane po torach 
materiały ogniotrwałe, które 
pospadały z wagonów kole
jowych itd.

Słowem, do zrobienia jest 
na pewno bardzo dużo. W 
dziedzinie gospodarki ma
teriałowej mamy poważne, 
niewykorzystywane dotąd re
zerwy. Żeby zorientować się 
lepiej jakie to są rezerwy i 
możliwości, postanowiliśmy 
zwrócić się do kilku osób w 
hucie z pewnego rodzaju an
kietą. Postawiliśmy mianowi
cie _ t r z y jednobrzmiące py
tania i poprosiliśmy o odpo
wiedź — możliwie krótką 
i zwięzłą. Oto pytania:

I. Z Jakich względów go
spodarka materiałowa w na
szej hucie jest zagadnieniem 
wymagającym dużej uwagi?

II. Najważniejsze braki I 
nieprawidłowości występują
ce w tej dziedzinie?

III. Co należy zrobić, aby 
usprawnić gospodarkę mate
riałową w hucie?

Od‘rr.wi"dzśeli nam:
Inż. FRANCISZEK RO

MAN — kierownik zespołu 
ins-ekcji maszyn w Pionie 
G’ównego Mechanika.

I. Ze względu na olbrzymie 
ilości materiałów, jakie zuży
wa huta, w tym w znacznym 
procencie materiałów deficy
towych w gospodarce naro
dowej np. metali kolorowych, 
lin, łożysk tocznych — zwró-

(Dalszy ciąg na str. 5)

— Na wstępie towarzy
szu dyrektorze obcięliby
śmy usłyszeć, od jak daw
na pracujecie w hucie?

— Właśnie pojutrze tj. 1 
grudnia mija dwanaście lat 
od mego tu przyjazdu i roz
poczęcia pracy.

— Wówczas nie było je
szcze Nowej Huty...

— To prawda. Jednakże 
już wtedy — przeniesiony 
ze starego hutnictwa — 
miałem możność brać u- 
dział w tworzeniu koncepcji 
budowy Huty im. Lenina 
a następnie przez cały czas 
w pracach związanych z 
zatwierdzaniem wstępnego 
projektu jej budowy. Rzecz 
jasna mówiliśmy w tym 
czasie o hucie ,.zaledwie” 
półtoramilioncwej. Warto 
wspomnieć, że zadanie zbu
dowania takiej huty wyda
wało nam się wówczas 
gigantycznym i niezwy
kle trudnym do urzeczy
wistnienia przedsięwz.ę-

wam znane lepiej niż wielu 
innym. A ponieważ w pra
cy huty jako całości w za
sadniczy sposób decydują 
urządzenia, sądzić należy, 
że przejęcie przez was no
wej funkcji stanowi „do
bry omen" dla bieżącej 
działalności technicznej i 
perspektyw na przyszłość.

Mgr inż. B. Graszewski
ciem.

— Niemało pracowników 
huty od wielu lat kojarzy 
waszą działalność jako in
żyniera, z pracą Pionu 
Głównego Mechanika. Jak 
długo pracowaliście na po
przednim stanowisku?

— No cóż, nic dziwnego. 
Stanowisko Głównego Me- 
za prowadrefuei przy góro
wanie' całości zagadnień 
związanych z remontowym 
pionem mechanicznym zaj
mowałem od 1849 roku.

— Można więc chyba 
wyrazić przekonanie, że na 
nowej funkcji dyrektora 
technicznego pilne potrze
by remontowe huty będą

— Jeżeli mam się usto
sunkować do tej opinii, to 
w pierwszym rzędzie chc.ał- 
bym raczej podkreślić o- 
gromną życzliwość i kole- 
żeńskość towarzyszy, z któ
rymi wypada mi teraz naj
częściej i najbliżej współ- 

,^pracować. Świadomość o- 

zuie.
— Co teraz, aktualnie 

najbardziej Was absorbuje 
towarzyszu dyrektorze, je
żeli chodzi o zadania stoją
ce przed hutą?

— Jedną z najpilniej
szych spraw, którą zajmu
jemy się obecnie jest zor-

ganizowanie potencjału re
montowego dla obsługi 
huty, ponieważ dotych
czasowy stopień zaspaka
jania potrzeb nie jest 
wystarczający. Dzięki zro
zumieniu i pomocy oka
zanej hucie przez władze 
naszego resoru i zatwier
dzeniu wn.csków wspólnej 
komisji złożonej z przed
stawicieli KC partii, resor
tu hutnictwa i Zjednoczenia 
powstają warunki sprzy
jające zabezpieczeniu nie
zbędnych naszych potrzeb 
w zakresie gospodarki re
montowej w roku 1832 i w 
latach następnych. Obecnie 
najpilniejszym staje się 
zorganizowanie oddziału 
HPR w HiL w ścisłym po
wiązaniu z jej operatywny
mi potrzebami.

— Jakie sprawy z zakre
su rozbudowy HiL stają się 
dla nas szczególnie ważne?

— Jednym z najistotniej
szych jest opracowanie 
i koncepcyjne przygotowa
nie materiałów dotyczą
cych rozbudowy huty do 
produkcji 9 min ton stali 
rocznie. Przy okazji trzeba 
wspomnieć o warunkującej 
rozwój huty rekonstrukcji 
przede wszystkim Zgniata
cza, która łączy sie. z 
wzmacnianiem napędów 
elektrycznych w celu do
stosowania ich do przepu
stowości 3,3 min ton rocznie.

Tymi właśnie sprawami 
będziemy się martwić i 
zajmować. Rzecz jasna jest 
ich daleko więcej. Ale czy 
można wszystko wyczerpać 
w jednej rozmowie?

«■
A oto parą szczegółów, 

która pozostały na margine
sie prowadzonej rozmowy.

Tcw. GRASZEWSKI u- 
rodził się w 1919 '. we 
Lwowie. Tam studiował na 
P3Li8ran:cs. -en pwttt 
wstąpił w 1947 roku (wów
czas PPR; obecnie członek 
FZPR). O swym życiu poza 
pracą powiada: — na oglą
danie telewizji, filmów czy 
ulubiony sport samochodo
wy, pozostaje mało czasu. 
Za to do teatru chodzę 2—3 
razy w miesiącu.

Wntaski nos 
po Plenum

TOW. STANISŁAWA SU- 
CHONSKIEGO znam już cd 
dość dawna. Wiedziałem, że 
by! jednym z najambitniej
szych kierowników działów 
w naszej hucie. Uzupełnia
jąc swe dziennikarskie no
tatki mam więc możność 
rozszerzyć je tylko o fakty 
typu biograficznego, nia 
wnosząc specjalnie nic no
wego do określenia sam°j 
osoby czy też stosunku do 
pracy.

Jednak skłamałbym chy
ba, gdyby jęowiedeieć, że i 
pod tyn> względem nie mo
żna dorzucić żadnych „no
wych elementów".

Nowy dyrektor Dram- był 
kiedyś w latach 1954—55, se
kretarzem organizacji par
tyjnej przy Dyrekcji Na
czelnej. Do partii wstąpił 
natomiast — jeszcze PPR, 
w 1947 roku. Ale najbar
dziej kapitalnym szczegó
łem jest chyba to. że pra
cując na stanowisku kie
rownika działu Zatrudnie
nia i Płac a więc niesłycha
nie absorbującym, potrafił 
jednocześnie ukończyć stu
dia w AGH, i do tytułu 
magistra z WSE, dołączyć 
inżyniera.

Na to trzeba było wiele 
samozaparcia. I sądzę, że 
ten upór i samozaparcie w 
życiu i pracy, to bodaj naj
istotniejsza cecha naszego 
najmłodszego wiekiem dy
rektora w HiL.

Mgr inż. St. Suchoński

ROZMOWĘ mamy je
dnak prowadzić nie na te 
tematy. To są mimo wszys
tko personalne marginesy. 
Nawet gdyby w konkluzji 
wynikało z nich, że nowy 
dyrektor ma dużą ,w na
szych warunkach znajo
mość spraw, które zostały 
mu powierzone.

— Co sądzicie towarzyszu dy
rektorze, o interesujących was 
aktualnie problemach? Jakie 
wnioski można z nich wysnuć 
na tle niedawnych obrad IX 
Plenum KC partii?

— Wyciągając dla nas 
wnioski z minionego Ple
num KC — mówi dyr. Su- 
choń-ki — mam głównie na 
uwadze dyscyplinę płac 
oraz zatrudnienia. Jeżeli 
chodzi o dyscyplinę w ro
ku 1961 w odniesieniu do

norm i zatrudnienia, to by
ła ona w zasadzie utrzyma
na. Gorzej jest natomiast z 
godzinami nadliczbowymi, 
zwłaszcza w związku z a- 

-warią w Walcowni Drob
nej. Jednakże i te sprawy 
podlegały ścisłej kontroli.

W 1962 roku czeka nas 
bardzo poważne zadanie. 
Niezależnie od tego co już 
powiedziałem o potrzepie 
utrzymania dyscypliny mu- 
sirrty także przygotować 
się do wprowadzenia tech
nicznych norm pracy. To 
także wynika z uchwał Ple
num KC.

Konieczne jest również 
wydanie walki bardzo szko
dliwemu zjawisku w hucie: 
marnotrawstwu wysiłków 
w naborze i szkoleniu kadr 
powodowanemu przez fluk
tuację pracowników. Wy
starczy powiedzieć, że w 
skali rocznej przekracza 
ona u nas 15 proc, przecięt
nego stanu zatrudnienia ca
łej załogi. W efekcie w 
miejsce odchodzących mu
lmy ciągle szkolić .nowych 
pracowników.

— Co meina powiedzieć o li
mitach zatrudnienia w hucie?

— Obecn'e zakończyła 
pracę w HiL resortowa ko
misja, która wysunęła 
wnioski w sprawie limitów 
zatrudnienia w roku 1J52. 
17 związku z tym czeka nas 
w najbl:ższym czasie powa
żne zadanie. Po uzyskaniu 
wiążą-ych decyzji władz 
zwierzchnich będziemy mu- 
sieli opracować dla huty 
nowy plan zatrudnienia. 
Warto również wspomnieć 
o konieczności szybkiego i 
wnikliwego dostosowania 
wzorcowej obsady stono- 
wisk do warunków roku 
1962. R. W.

6.
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Na budowach w kombinacie

Samorzqd Huły
w ostatnich tygodniach br.
Szvbko dobieea końca trudny dla Huty 1961 rok. Jak 

zawsze, obecnie ostatnie tygodnie mają decydujące 
znaczenie dla wyników całorocznej pracy. Dlatego 
nakazem chwili jest pełna mobilizacja wszystkich 

sił, całej załogi i kierownictwa wokół wykonania koń
cowych zadań planu. Ten obowiązek dotyczy w 
szym rzędzie działaczy samorządu robotniczego 
maga intensywnej, a równocześnie planowej 
wszystkich ogniw i organów samorządu-

Organi^^c1" prrt-jnh — kier y cz’on

pierw- 
i wy- 
praey

105 tys. zl nagrody 
I dyplomy uznania

-----„ . w.._ .. samo
rządu — kończy niebawem swą przeszło dwumiesięczną 
kampanię sprawozdawczo-wyborczą, w czasie której 
ponad dwu i póltysięczna armia członków’ Partii oce
niła sytuacją gospodarczą poszczególnych wydziałów 
i jednostek organizacyjnych Huty oraz dorobek swych 
organizacji, wybrała nowe władze i nakreśliła pro
gram działania, polityczny i gospodarczy, na następny 
rok. Organizacja związkowa >sklada sprawozdanie nrzed 
załogą, na specjalnych naradach, ze swych prac w pierw
szym roku kadencji i przedkłada również program dzia
łania na rok następny. Organizacja młodzieżowa prze* 
prowadza swą kampanię sprawozdawczo-wyborczą 
w miesiącu grudniu, która będzie również przeglądem 
dotychczasowych osiągnięć i trudności w pracy i życiu 
młodej części naszej załogi, a równocześnie wytyczy jej 
dalszy program działania. Każda z tych akcji z osobna 
i wszystkie razem stanowią ofensywę polityczno-gospo
darczą, prowadzoną na szerokim froncie, o zapewnienie 
jak najlepszych wyników w kończącym się 1961 roku 
oraz przygotowanie nowych pozycji wyjściowych do 
realizacji zadań roku przyszłego.

tym szerokim działaniu ma do spełnienia swą 
rolę Rada Robotnicza i pozostałe organy samo
rządu robotniczego. Przeprowadzono 
gółową ocenę wyników działalności 

miesięcy br. i sprecyzowano wnioski z niej 
Podkreślają one konieczność poprawienia 
działu W. Piece i Walcowni Zgniatacz, skoncentrowa
nia się na maksymalnym wykonaniu planu obniżki ko
sztów i akumulacji (choć wiadomo, że nie będzie można 
ich wykonać w 100 proc.), zajęcia się postępem tech
nicznym, usprawnienia gospodarki materiałowej. Kon
ferencje samorządu robotniczego dokonały, w oparciu

dosyć szcze- 
Huty za 10 
wynikające, 
pracy Wy-

• materiały przedłożone przez kierownictwo admini
stracyjne i ORR, podobnej oceny w odniesieniu do 
swych wydziałów i zakładów.

Następną ważną pracą samorządu jest współudział 
w przygotowaniu planu techn.-ekonomicznego Huty na 
1962 r., który obecnie jest jeszcze w fazie wstępnych 
opraeowań. Na ostatnim posiedzeniu Prezydium Rady 
Robotniczej były przedmiotem obrad proponowane przez 
ZHż.iS zscadnicze wskaźniki te.bn . o - '.o e
i wielkości produkcji Huty oraz kontrpropozycje Dy
rekcji Huty, uzasadniane konkretnymi wyliczeniami 
i przewidywaniami.

Kolejnym problemem o znaczeniu zasadniczym jest 
realizacja planu postępu technicznego Huty. Za okres 
trzech kwartałów wykonaliśmy poniżej 50 proc, planu 
i końcowe tygodnie nie przyniosą wielu zmian na lep
sze. Jak widać, sytuacja alarmująca i dlatego najbliż
sze obrady KSR Huty, przewidywane ok. 20 grudnia, 
przeznaczone będą na wszechstronne zbadanie i wy
jaśnienie przyczyn utrudniających wprowadzenie w ży
cie większości przedsięwzięć ujętych w planie postępu 
i wytyczenie sposobów zmiany tego stanu już od przy
szłego roku. Oczywiście, wniesienie pod obrady Kon
ferencji tak ważnej i trudnej sprawy wymaga obecnie 
parotygodniowych prac zarówno komórek administra
cyjnych odpowiedzialnych za postęp techniczny jak 
i zespołu i Prezydium Rady.

Wreszcie ostatnia w programie grudniowym, choć 
z pewnością nie błaha sprawa, to usprawnienie 
gospodarki materiałowej. uznane za problem 
ogólno-państwowy i szczególnie ważny w hut

nictwie. ma'ąc.-m ponad ’/< ogółu n-kładuw v i' r>'■ na 
materiały i surowce. Po rozpoczęciu przed miesiącem 
prac nad porządkowaniem gospodarki materiałowej 
w trybie administracyjnym i uzyskaniu dokładnego 
rozeznania istniejącego stanu, przygotowywana jest 
weryfikacja pracowników zatrudnionych przy prowa
dzeniu gospodarki materiałowej oraz przygotowano 
wnioski administracyjne, zmierzające do dalszego jej 
porządkowania. Do następnych etapów prac włączą się 
organy samorządu, które przeprowadzą w drugiej po
łowie grudnia społeczną kontrolę gospodarki ma
teriałowej w macierzystych wydziałach i zakładach, 
a po przygotowaniu całości materiałów dotvczacych- 
tego problemu w skali całej Huty, będzie obradować na 
ten temat w styczniu Rada Robotnicza na swym 
posiedzeniu plenarnym.

Przedstawiony tu obszerny zakres prac wypełni dzia
łaczom społeczno-gospodarczym ostatnie tygodnie roku, 
równocześnie z codzienną intensywną pracą na swych 
stanowiskach. (J.Ch.)

I
i

naszej hucie dokonano 
podsumowania wyników 

u-

W 
już . 
współzawodnictwa pracy, 
zyskanych w trzecim kwarta
le br. Zgodnie z regulaminem, i 
zatwierdzonym uchwałą Ra
dy Zakładowej Kombinatu w 
grupie zakładów produkcyj- i 
nych pjnrtucon 1
tul najlepszej załogi przyzna- 
no Zakładowi Materiałów 
Ogniotrwałych, który posz
czycić się może wieloma po
ważnymi wynikami produk
cyjnymi. Zaliczamy do nich 
przekroczenie planu opera
tywnego o przeszło 4 tysiące 
ton, podniesienie wydajności 
pracy liczonej na jednego ro
botnika grupy przemysłowej 
wg. wartości o 4,7 proc. i 
zwiększenie wskaźnika aku
mulacji o blisko 1 milion zł. 
W nagrodę za wydajną pra
cę załodze ZMO przyznano 
23.200 zł.

Na drugim miejscu uplaso
wała się załoga Zakładu Ko
ksochemicznego.

W grupie wydziałów pro- l 
aukcyjnych najlepszą okaza
ła się załoga wydziału W al- | 
cowni Blach Zimnych. O 
przyznaniu jej pierwszego 
miejsca zadecydowało m. in. 
stosowanie nowych form 
współzawodnictwa pracy i po
prawa jakości produkcji. Nie 
uzyskano jednak lepszych 
wyników produkcyjnych w 
porównaniu z drugim kwar
tałem, przez co pracownicy 
P-62 otrzymali uznaniowo 
tylko 6 tys. zł nagrody.

Dobrze pracowała ró’<niez 
załoga Wydziału Rur Zgrze
wanych o czym świadczy 
przyznanie jej drugiego miej
sca we współzawodnictwie i 
nagrody wysokości 4,5 tys. zl 

Na trzecim miejscu uplaso
wała się załoga wydziału W-3 
która pochwalić się może do- 
l-rvmi wynikami uzyskanymi 
na’ odcinku produkcyjnym, 
poprawie jakości 1 warunków 
bhp. Przyznano jej 13.900 zl.

W grupie wydziałów re
montowych na czoło wysunę
ła się załoga Wydziału Re
montu Maszyn 1 Urządzeń, 
która za owocną pracę otrzy
mała 12 859 zł nagrody. W ra
mach współzawodnictwa pra
cy podjęła ona w trzecim 
kwartale 100 zobowiązań o 
wartości przekraczającej 8 
min zł i wygospodarowała 
na remontach ponad 364 tys. 
zł. W Wydziale tym z inicja
tywy inż. Stopy wprowadzo
no nową formę współzawod
nictwa o tytuł Oddziału Pracy 
Socjalistycznej.

W grupie wydziałów Pionu 
Głównego Energetyka najlep
sza okazała się załoga 
działu Cieplnego, a w 
Oddziałów Transportu 
jowego, załoga W-712.

W grupie pozostałych wy
działów pierwsze miejsce i 
£v<*»ł nillnncnai nazłuno «a- 
lodzę W-98.

Za duży wkład pracy na 
odcinku współzawodnictwa i 
systematyczną poprawę wska
źników techniczno-ekonomi
cznych przyznano nagrodę w 
wysokości 5 tysięcy zł dla za
łogi Walcowni Blach Gorą
cych. Ponadto 45 członków 
hrvgad, którym nadano w III 
kwartale tytuł „Brygady Pra
cy Socjalistycznej” i odzna
czenia w nagrodę otrzymali 
książeczki PKO z wkładem 
pieniężnym wysokości 500 zl. 
Ogółem dla wyróżnionych we 
współzawodnictwie pracy w 
ostatnim kwartale przyznano 
105 tysięcy zł nagrody, (dz)

Wy- 
grupie 
Kole-

KTiR ogłoś ił wielki kon
kurs racjonalizatorski, w któ
rym brać mogą udział pra
cownicy wszystkich wydzia
łów produkcyjnych. Celem 
nowego konkursu jest zachę
cenie członków załogi kombi - 
n»‘.u do op-acowywania i 
zgłaszania projektów racjo
nalizatorskich, zapewniają
cych drogą wprowadzenia 
pesteDU tec¿o cznego zwię-

prawie jej jakości, obniżenia 
kosztów własnych, 
warunków bhp i 
szc-nia realizacji ; 
projektów.

Zgłoszone do 
projekty racjonalizatorskie 
powinny rozwiązywać zada
nia nowatorskie, objęte te
matyką konkursową. Należy 
nadmienić, że wnioski racjo
nalizatorskie nie uięte w te
matyce konkursowej są także 
dcouezczone do konkursu, ą.e 
otrzymują odpowiednio niż
szą punktację przy ocenie 
konkursowej. Projekty ra-

poprawy 
i prz.yspi“- 
zgioszonych

konkursu

Nowy, 
wielki konkurs 
raejonalizitorski

szcaone do oceny łtonJttircO- 
wej pod warunkiem przyję
cia ich do wykorzystania o- 
raz zastosowania w produk
cji we właściwych wydzia
łach huty w ciągu 6-ciu mie
sięcy od zamknięcia konkur
su dla grupy pierwszej, np. 
gdy realizacja projektu wy
maga nakładów inwestycyj
nych, zakupu materiałów i u- 
rządzeń lub zgody MPC.

Udział w konkursie mogą 
wziąć wszyscy pracownicy, 
którzy w okresie trwania 
konkursu dla grupy pierwszej 
tj. do 15 lutego 1962 roku 
zgłoszą projekty raejonaliza-

torskie opracowane indywi
dualnie bądź przez brygady 
racjonalizatorskie, a w gru
pie drugiej 
pracownicy 
działów, pionów i jednostek 
produkcyjnych, którzy swoim 
osobistym wkładem praćy 
przyczynili się do realiżacji 
projektów racjonalizator
skich.

O przyznaniu nagród de- 
tów zdobytych przez każdego 
uczestnika. Punktowany bę
dzie i sam fakt zgłoszenia 
projektu i jego przydatność 
w produkcji. a szczególnie 
wvsoko ocenione będą pro
jekty dotyczące produktu 
eksportowei. Przewodniczą
cym iury konkursowego jest 
mgr inż. Witold Kiinstler — 
dyrektor ekonomiczny Kom
binatu.

Projekty zgłaszać można do 
15 lutego’ przyszłego roku. 
Będzie to jednak dopiero 
pierwszy etap konkursu. Od-

kierownicy i 
zakładów wy-

(Dokończenie na ttr. 5)
tysięcy zł nagrody, (dz)

W artykule Pt. „Zr*«a 
powodzenia" zamieszczo
nym w dwu kolejnych od
cinkach w numerze iC 1 
, Głosu" dokonałem ogól
nej oceny rozwoju współ- 
nawodmctwa pracy 1 Jeso 
osiągnięć w Walcowni Zim. 
nej Blach. Obecnie pra
gnąłbym zwrócić baczniej
szą uwagę na niektóre wa
żniejsze momenty rozwoju 
bardzo Istotnej — moim 
zdaniem dziedziny współza
wodnictwa pracy, tzn. 
współzawodnictwa mlędzy- 
brygadowego. Spraw* wy
daj* tlę tym bardziej 
Istotna, że zapoczątkowane 
| coraz lepiej rozwijające 
się formy tego współzawo
dnictwa możliwe są do 
wprowadzenia również 1 
w innych wydziałach huty.

przytoczeń ym . na wstę
pie artykule podkreśli

łem między innymi, że przy
stępując do rozwoju współza
wodnictwa międzybrygadowe- 
go .wzięto za podstawę spe
cyfikę poszczególnych odcin
ków produkcyjnych wydziału. 
Z uwagi na istnienie w Wal
cowni szeregu różnorodnych 
pod względem technolog.cz- 
nvm i organizacyjnym oddzia
łów’ i służb a wśród nich od
cinków produkcyjnych, ko
lektywy oddziałów i służb o- 
pracowały szereg odrębnych 
regulaminów, wg których do
konuje się oceny wyników 
współzawodnictwa pracy
wśród poszczególnych wspoł- 
aawodniczących .brygad.

W

KA DOBRYCH ZASADACH
W zwlążku z trudnością wy

łonienia j^nej 
brygady spośrod brygad 
wszystkich odcinków produk
cyjnych wydziału z powodu 
braku możliwości porównania 
ich pracy i jednolitej oceny 
różnych kryteriów, przyjęto 
w walcowni zasadę, ze w 
kwartalnej ocenie będzie sję 
wyłaniać przodując^ brygady 
jedynie w ramach poszczegól
nych odcinków produkcyjnych 
posiadających oddzielne regu
laminy współzawodnictwa

P1?Ctak dokonuje się oddziel
nej oceny współzawodnictwa 
międzybrygadowego na nastę
pujących odcinkach produk
cyjnych Wj-działu: Siarcza- 
nownta. Skład wsadu Agre
gaty trawienia, Walcarki, Wy- 
gładzarki, Piece kołpakowe. 
Agregaty cięcia. Sortown,a. 
Wvsyłka produkcji blach czar
nych, Ocynkownia i Ocynow- 
n‘Spośród tych odcinków pro
dukcyjnych. na Podta-eśleme 
zasługują: Skład wsadu. P;ece 
kołpakowe, Wysyłka Pro^.’* 
blach czarnych 1 Agregaty 
trawienia. , , . . ,

Zasad v wsoólzawodmctwa 
pracv na Składzie wsadu o- 
bejmują między innymi na
stępujące kryteria:
— prawidłowy odbiór 1 składowa, 

nic materiału wsadów ego z P-«.

-właściwy ople kręgów i wy
pełnianie ' dokumentacji w»*4o- 
wej,

— podawanie w
do produkcji zgodni* * planem 
trawienia,

— przygotowani* kręgów do tra
wienia (np. upalanie końców 
kręgów),

— wysyłka kręgów ze składa wsa
du aa zewnątrz,

— załadunek 1 nl* przetrzymy
wanie wagonów « kręgami 1 
odpadami,

— popraw* warunków bhp I 
trzym»nie porządku aa skU- 
dm*.
Przv negatywnych wyni

kach pracy, w którychkol- 
wiek z podanych kryteriów 
stosuje się podobnie jak iw 
innveh regulaminach punkty 
ujemne, które wpływają na 
pogorszenie się wyników 
współzawodnictwa poszczegól
nych brygad.

WspółzawodnictwoWspółzawodnictwo pracy 
wśród brygad pieców kołpa
kowych na wyżaraalni opiera 
się na następujących zasadach 
ściśle związanych z organtea-ściśle związanych 
cją i technologią 
oddziału:
— przyjęci* wsad«

organ i«a- 
produkcji

walcarek i_ > » 
przekazani* n> wyflaltaekl,

— laiadowanie I roxladowanl* łta- 
nawisa p.fcowych,

— zapaleni* i wyę»«**nl* pieców,
— załadowanie 1 rozładowani* wa

gonów,
— czyztodć zzenewłek* pe»*y

Należy podkreślić, że współ" 
zawodnictwo pracy na wyża- 
rzalni jest jednym z istotnych 
czynników, mobilizujących 
brygady (zmiany) pieców koł
pakowych do osiągania coraz 
to lepszych wyników.

Kryteria współzawodnictwa 
pracy, wprowadzonego wśród 
brygad wysyłki produkcji 
blach czarnych obejmują na
stępujące elementy:
— wykonani* bzysadow*»« ¿łanu 

produkcji w wysyłce bUeh, 
przy Cnym najwlęk»«* wysyłka 
blach n< eksport powoduj* Ć: 
dętkową ocen* dodatnią 
po*ze*ególnyeh brygad.

— wyiytka złomu,
— rozładowanie najwi^łcadej ilo- 

śei wagonów wzorników i be
dnarki,

— najmniej»» Rość ęod*'n po
rcjowych wagonów i »lny 
brygady.

— brak. weglądni* nąjmnłejrra 
• Ilość od i doladttnlru w»g«Bów.

— brak lnb najmniej«» il*ść n- 
(terek teehniemyeh I lanych w 
ekspedycji np. H»dne znako
wanie paczek blach, niewłaści
wy adres wysyłkowy itd.

— dyscyplina pracy cronków 
brygad.

— bhp I porządek na rtanowoku 
pracy.

— zgłaszanie i realizacja wnios
ków racjonalizatorskich.
Według podobnych zasśd, 

tzn. przy uwzględnianiu spe
cyfiki terhniemo - organiza
cyjnej poszczególnych odcin
ków produkcyjnych, zorgani
zowany jest ruch współzawod
nictwa pracy w służbach u- 
trzvmania ruchu Walcowni.

Mrr MARIAN CWIĄKAŁA

do- 
dla

• OSIEM NOWYCH •
BATERII
KOKSOWYCH

Przystąpiono już do wstęp
nych- prac prrygctcwawczych 
óo Planowanego na pcezsł.-Jc 
bud. wy nowego zakładu KC- 
koocbcm ¿oroego z oóir.icma 
bateriami. W l«53 r. w naszli 
hucie pracować już będ .e l- 
baerii, które p:l:rać tęlą 
rocznie około c min ton wę
gla r dostarczać dla wielk ch 
pieców 4.5 tr.ln tc-t kokcu.

Wraz z zespołem baterii ko
ksowych zbudowany zostanie 
również nowy wydział przy
gotowania' węgla. drug3 wy
wrotnica wagc-nowa. warsztat 
mechaniczny i nowe magazy
ny. Zbudowany zos anie rów
nież zespól obiektów do prze
robu produktów węglc-pocł»:- 
dnych.

Cala ta inwestycja wykona
na zcetane prawie ca-kowidc 
wg polskich projektów. w 
wielu szczegółach zasadniczo 
różniących się od pracujących 
c-becnie bzte-rii koksowych, 
importowanych ze Związku 
Radzieckiego. M. jn. gaz do
prowadzony będzie z dołu (a 
nie jak dotąd z boku), co 
zapewnia większą elas ycżncść 
w regulowaniu jego dopływ*!. 
Diufcsze będą również komc- 
ry baterii, - przez co z-viększy 
śę o 10 proc, wydajność pro
dukcji. W projekcie zastosc- 
wano także nowy sys em u- 
kadu urządzeń, diprowad"- 
Jących wcdę, który zapewni 
znaczną jej oszc ęiność.

Autorem projektu nowej ko
ksowni jest zespól projektan
tów z ..Kokscęzrojeklu'’ w Za
brzu. Prawie wszystkie urzą
dzeni* koksowni wyprodukuj« 
polski przemysł budowy ntr.- 
snyn. Dostarczy on również 
urządzeń dia obiektów pomoo- 
niczych oraz wydziału che
micznego.

i

• ZADANIA HUTNICTWA 
ŻELAZA W 1962 R- 
prsedyskutowacy w Mlnl- 

•tesrt-le Pr«*myrlu Ciężkiego 
wstępny prcj-.ą. planu tego 
resortu na rok przyrzly za
kłada. że produkcja gl-ą>»’-« 
w roku 1M2 ma wzrosnąć o o- 
kolo 1.1 prtc.

Projekt przewiduje, że hu y 
wyprodukują w przyszłym 
roku T.7 min tan etal: eurowej 
I 5.2 m’n t»n wyrobów wa.ee- 
uronych. Bidzie to okres ma
canego wzrostu wytwórcztści 
wyrobów ze stsH jakościowej, 
co ota-.l* się ‘ możliwe m. In. 
dzięki uruchomieniu nz-.vych 
oddziałów w bucie „Warsza
wa".

1
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Piąta z kolei sesja Dziel
nicowej Rady Narodowej 
poświęcona była jedne
mu chyba z najbardziej 

żywotnych problemów No
wej Huty, mianowicie komu
nikacji i łączności. Wkrótce 
minie akurat 10 lat od chwili 
uruchomienia pierwszej linii 
autobusowej łączącej Kraków 
z Nową Hutą. Po niej przy
szło uruchomienie linii tram
wajowej, a następnie komuni
kacji wewnętrznej na terenie 
dzielnicy. Od pierwszego 
kwartału br. po Nowej Hucie 
jeździ 17 autobusów na 8-miu 
liniach plus autobus pospie
szny. Tramwaje przewiozły 
w br. około 50 min pasaże
rów. autobusy zaś ponad 
1.300 tys. Liczby te świadczą 
o ogromnych rozmiarach dzia
łalności Miejskiego .Przedsię
biorstwa Komunikacyjnego 
na terenie Nowej Huty. Ale, 
jak zwykle cyfry, choćby 
najbardziej imponujące nie

z własnego doświadczenia, z 
codziennych dojazdów 
pracy i z powrotem.

Dzięki właściwej współpra
cy MPK z przedsiębiorstwa
mi i stałej trosce DRN o

dł

Kokurs historyczny 
w Klubie PBM

Po okresie impasu. Klub 
przy ul. Kocmyrzowskiej, 
przemianowany obecnie na 
„Klub Hoteli Pracowniczych 
PBM”, rozpoczął nową, cie
kawą działalność. Jednym z 
jej przejawów jest ogłoszęny 
konkurs historyczny dla 
wszystkich pracowników.

Konkurs zorganizowany z 
okazji zbliżającej sie XX 
rtcznicy powstania PPR. no
si nazwę „Polska Partia Ro
botnicza w walce o Polskę 
ludu pracującego”. Polega on 
na wypożyczeniu z biblioteki 
klubu j przeczytaniu do dnia 
15 grudnia . jednej z dziesię
ciu książek, wśród których 
znalazły się m. in. takie Po
zycje. jak „Żywy ogień” i 
„Spiskowcy” Wł. Machejka, 
„Rozstaje” J. Putramenta 1 
„Żołnierze czterech rzek” J. 
Przymanowskiego. Właśnie w 
dniu 15 grudnia wszyscy u- 
cz';*nicy konkursu wezmą 
ul:i*ł w eliminacjach, które 
wyłonią najlepiej przygoto-

MARINO MARINI 
W NOWEJ HUCIE

Tak więc i nowohuccy 
niłośnicy świetnego zespo
łu Mariniego mają moż- 
zość oglądać go na swojej 
’strudzić. Ulubiony Marini 
wystąpi dziś tj. w sobotę 
z dwoma koncertami: o 
godz. 16,-0 i 20. Bilety roz
prowadzał Dom Kultury 
HiL, ul. Majakowskiego 2.

2 ««sji DRN

usprawnienie komunikacji w 
dzielnicy udało się zlikwido
wać częściowo tragiczną 
wprost sytuację w godzinach 
szczytowego nasilenia ruchu. 
Oczywiście nadal, zarówno 
autobusy jak i tramwaje są 
przeładowane. nadal ludzie 
jeżdżą na stopniach i na to 
na razie n:e ma rady. Pro
blem komunikacji wzmaga 
się wraz z oddawaniem do 
użytku nowych bloków mie
szkalnych. Szczególnie sy
tuacja pogorszyła się w zwią- --- ł--------  /-- - - ...V

wfckfch. Dotychczasowe 
łączenie autobusowe nie 
wiązuje problemu. Jak 
nika jednak z tego, co 
wiono na sesji, najbliższe ty
godnie przyniosą dalszą po- 

po- 
roz- 
wy- 
mó-

wanych 
wiązów, 
przewidziano wiele cennych 
nagród rzeozowych.

Sądzimy, że w tej intere
sującej imprezie weźmie u- 
dział duża liczba pracowni
ków PBM, a zwłaszcza mie
szkańców hoteli. Konkurs 
stanowi nie tylko przyjemną 
rozrywkę, jaką jest towa
rzysząca mu zazwyczaj emo- 
cja( ale jest także okazją do 
zapoznania się 4 ciekawą 
tekturą i pogłębienia swych 
wiadomości. (dr) 

do Snału kotikurso- 
Dla zwycięzców

Dzieci z przed
szkola nr 95 
bardzo lubią 

spacery.

prawę sytuacji w połączeniu 
Krzesławic z Centrum Nowej 
Huty. Minister Gospodarki 
Komunalnej przydzielił do
datkowo dla Nowej Huty 8 
autobusów, z których kilka 
przekazanych zostanie na li
nię krzesławicką. Pozostałe 
zasilą trasy łączące resztę 
osiedli i gromad przyłączo
nych do Nowej Huty. One 
bowiem najbardziej cierpią 
z powodu trudności komuni
kacyjnych.

Trzeba jednak rozumieć nie 

ryka się z trudnościami 
zaopatrzeniu w części 
mienne, głównie taboru auto
busowego.

Są jednak pewne sprawy, 
które można załatwić bzz do
datkowych nakładów finan
sowych i zwiększenia ilości 
linii tramwajowych. W tym 
kierunku też szła dyskusja 
na wtorkowej sesji DRN. 
Idzie więc głównie o większą 
elastyczność w dysponowaniu 
posiadanym taborem tram
wajowym f autobusowym. 
Likwidacja zbytecznych po
stojów, przerzucanie autobu
sów z linii mniej obciążonych 
na bardziej (w odpowiednich 
godzinach) może przyczynić 
się do rozładowania tłoku. W 
rozwiązaniu trudnej sytuacji 
komunikacyjnaj pomóc po
winny także przedsiębior
stwa. głównie PPB HiL 
przez zorganizowanie prze
wozu własnych pracowników 
do pracy.

W zasadniczy sposób je
dnak sytuacja poprawi się do
piero z chwilą zbudowania 

Charakterysty
czny i dekora
cyjny frag
ment Nowej 
Huty — latar
nie na Placu 

Centralnym.

drugiej nitki tramwajowej 
łączącej Nową Hutę z Krako
wem. Usilne starania DRN 
poparte muszą być przez 
wszystkie instytucje i instan
cje w celu przyspieszenia 
prac przy b.udowie nowego 
połączenia ze śródmieściem 
Krakowa. Szczególnie ważny 
jest odcinek Czyżyny — 
Wzgórza Krzesławickie. który 
powinien być budowany w 
pierwszej kolejności, lub też 
równocześnie z głównym od
cinkiem — Nowogrzegórzec- 
ka — Czyżyny. W tej chwili 
prowadzone są badania nad 
połączeniem bezpośrednią li
nią tramwajową Nowej Huty 
z Centrum Krakowa, a więc 
wokół plant Zagadnienie to 
wymaga dalszych studiów, 
miejmy nadzieję, że wejdzie 
cno wkrótce w stadium real
nych zmi?n na korzyść No
wej Huty.

Obok komunikacji rozpa
trywana także na sesji pro- 

wy h. Postulaty jakie zglo-w
za- szono w czasie obrad wysu

wają na plan pierwszy uru
chomienie urzędu pocztowe
go, który byłby czynny przez 
całą dobę, oraz zwiększenie 
placówek odbiorczych. Pod 
adresem DBOR-u i DZBM, 
poczta z kolei apeluje o u- 
porządkowanie numeracji 
bloków., klatek, zaopatrzenie 
w skrzynki pocztowe itp. 
Szczególnie odnosi się to do 
osiedla Krzesławickiego, 
gdzie doręczyciele muszą co
dziennie rozwiązywać trudna 
zagadki, gdzie i komu dorę
czyć przesyłkę pocztową.

Piąta sesja DRN, podobnie 
jak poprzednie wysunęła sze
reg wniosków do bieżącej 
realizacji przez poszczególne 
przedsiębiorstwa komunika
cji i łączności. Mają one 
gwarantować poprawę 
tuacji na tym odcinku.

JŻ.

za-
sy-

Sf. 5

Tak po w sta je 
nowa ulica.

Ankieta

Chodzi o
na 

gospo- 
oraz 

nabiera

i

(Dokończenie, ze etr. 3) 
cenie specjalnej uwagi 
dalsze usprawnienie 
darki materiałowej 
oszczędność, 
obecnie dużego znaczenia. W 
świetle uchwał IX Plenum 
KC PZPR, obowiązuje troska 
o dalsze oszczędności materia
łowe.

II. Zasadniczą trudnością w 
gospodarce materiałowej jest 
częsty brak pełnego i termi- 

, noicego ’a pl®'
kresie poszczególnych mate
riałów dostarczanych przez 
centrale zaopatrzenia. Przy
kłady: nieterminowe dostawy 
lin, zatwierdzanie przydzia- 

! łów poniżej faktycznego zu
życia, brak zabezpieczenia 
podstawowych narzędzi jak 
klucze, niektóre typy noży 
tokarskich itd. Powoduje to 
duże trudności w gospodarce 
materiałowej naszego Pionu, 
tworzenie się w wydziałach 
nadmiernych zapasów w nie
których asortymentach przy 
jednoczesnych brakach w in
nych asortymentach oraz wy- 
korzystywenie niewłaściwych 
materiałów (często droższych) 
w formie zastępczej. Dalej, 
sprawami związanymi z pla
nowaniem zaopatrzenia i sa
mym zaopatrzeniem zajmują 
się w wydziałach często pra
cownicy obarczeni wieloma 
różnymi zajęciami, nisko pła- 
tni, bez żadnych bodźców ma
terialnego zainteresowania.

telewizor 
lodówką, 
i aparat 
tys. zł 
nagrody

70 
na

i zwycięzców 
konkursu.

Dla racjonalizatorów
(Dokończenie ze str. 4) 

tąd rozpocznie się konkurs 
na realizację zgłoszonych u- 
sprawnień, który trwać bę
dzie do 30 czerwca przyszłe
go roku.

Dla zwycięzców pierwsze
go etapu konkursu nrzewidu- 
je się wiele cennych nagród 
rzeczowych m. in. 
marki „Szmaragd”, 
magnetofon, pralkę 
fotograficzny, 
przeznacza się 
konkursowe dla 
drugiego etapu 
Nagrody przyznawane będą 
niezależnie od wynagrodze
nia otrzymanego przez twór
ców jak równeż premii wy
płacanych kierownikom wy
działów za przyspieszenie 
realizacji projektów — zgo
dnie z obowiązującymi prze
pisami. Bliższych informacji 
dotyczących konkursu udzie
lają komórki wynalazczości, 
doradcy telefoniczni era- se
kretariat Klubu Techniki i 
Racjonalizacji.

miliony
IIL Konieczne jest wnikli

we zrewidowanie istniejących 
dotychczas w hucie norm zu
życia i normatywów magazy
nowych, uzupełnienie ich jak 
również zaostrzenie kontroli 
przez Gospodarkę Materiało
wą Działu Zaopatrzenia. Poza 
tym, ze względu na kórzyści 
jakie huta osiągnęłaby z dal
szych oszczędności na odcin
ku gospodarki materiałowej, 
wydaje się słuszne wprowa
dzenie bodźców materialnego 

Ul». odnoś
nych pracowników.

ROMAN RUCINSKI — kie- 
równik Działu Zaopatrzeń a 
w 7 j i.

I. U nas w Zakładzie Ko
ksochemicznym zaopatrzenie 
materiałowe stanowi ok. 50 
proc, wartości nakładów na 
produkcję. Wystarczy powie
dzieć, że zakad zużywa 13 
tys. ton węgla kamiennego 
dziennie tj. ładunek ok. 550 
wagonów. Kwestia przyjęcia 
ilościowego i jakościowego 
tego surowca, rozładunek na 
wywrotnicy wagonowej, zma
gazynowanie i uśrednienie — 
oto tylko kilka problemów, 
jakim musimy podołać. Mie
sięcznie sprowadza się ponad
to ok. 3 tys. ton kwasów 1 
materiałów pomocniczych 0 
wartości ok. 3 min zł. Cyfry 
te świadczą o tym, że ZK 
można postawić w rzędzie 
przedsiębiorstw o bardzo du
żym przerobie materiałowym.

II. Podstawową nieprawi
dłowością — moim zdaniem 
— jest brak odpowiednich 
wag wagonowych, które by 
pozwoliły odbierać w należyty 
sposób surowce. Były projek
ty zainstalowania tych wag, 
ale to dopiero sprawa dal
szych inwestycji. Drugą • istot
ną trudnością jest brak w 
ZK właściwych magazynów. 
W dwóch istniejących obiek
tach udaje się nam przecho
wywać zaledwie ok. 50 proc, 
materiałów. Nierzadkie są 
wypadki, że z konieczności 
r.awet części zamienne maga
zynowane są pod gołym nie
bem.

III. Uważam, że sprawy go
spodarki materiałowej były 
dotąd stanowczo nie docenia
ne u nas i chyba w całym 
kombinacie'. Jesteśmy tak ob
ciążeni pracą, głównie odbio
rem materiałów, gospodarką 
odzieżową, likwidacją faktur, 
że na inne zagadnienia nie 
po7.ostaje już czasu. W na
szych magazynach na 7 wy
dawców jest tylko jeden pra
cownik umysłowy odpowie
dzialny materialnie za c?'<’ 
magazynu, czyli za m
o wartości ok. 40 min zł. Nad 
tą sprawą trzeba by się chyba 
zastanowić.
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Pięściarze jadq 
do „Saskim iwa“

Jaskinią tego drapieżnika na
zywany jest w światku bokser
skim ring w Stalowej Woli, któ
ry niezwykle rzadko okazu.e się 
szczęśliwy dla gości. Inna spra
wa, czy „lew” odzj skal już rów
nowagę po sromotnym „laniu”, 
jakie przed dwoma tygodniami 
otrzymał na Wybrzeżu.

W każdym razie jutrzejszy po
jedynek Stal Stalowa Wola — 
Hutnik Nowa Huta na równi z 
meczem legia Warszawa — Wy
brzeże Gdańsk będzie bez wątpie
nia najpoważniejszym wydarze
niem bokserskiej niedzieli. 
Pięściarze Hutnika przygotowy
wali się bardzo starannie do Ju
trzejszego występu. Jak zwykle 
w ostatnim tygodniu przed spot- 
kaniem mistrzowskim, trener 
Olejniczak prowadził zajęcia za
równo przed południem Jak i 
wieczorem, aby wszyscy za
wodnicy mieli jak najlepsze wa
runki przygotowania się do me
czu.

Czy Hutnik może pokusić się 
zwycięstwo w Stalowej Woli? W 
długofalowych planach, Jakie 
działacze bokserscy muli przed 
sezonem, wywiezienie punktów

TURNIEJ JUNIORÓW 
W OŚWIĘCIMIU

Krakowski Okręgowy Związek 
Bokserski organizuje comies ęcz- 
ne turnieje juniorów. Udział w 
turniejach jest dla klubów bodź
cem do systematyeeeej pracy' z 
narybkiem pięściarskim i spraw
dzianem skuteczności metod szko
lenia.

W grudniu turniej taki odbę
dzie się w Oświęcimiu. Hutnika 
reprezentować będą: Bogdan
Iwznicki (waga musza), Franci
szek Krzyżak (waga lekka). Hen
ryk Marcinek i Zdzisław Pleszyń- 
skl (waga lekkcpóCirednia).

CZY siatkarki' hutnika 
WEJDĄ DO LIGI 

OKRĘGOWEJ?
W sobotę I niedzielę (t i 3 

bm.) odbędą się decydujące spot
kania o wejście do lig- okręgo
wej w siatkówce kobiet. Siatkar- 
1U Huln.k- co-tkain 
własnej sali z MKS Krzeszowice. 
Początek spotkania o godz. 17-tej. 
w niedzielę natomiast grać będą 
w Chrzanowie z drużyną Hutni
ka z Trzebini.

HUTNIK BEZ PORAŻKI 
W LIDZE OKRĘGOWEJ 
TENISA STOŁOWEGO
Drużyna tenisa stołowego Hut

nika, uczestnicząca w mistrzo
stwach ligi okręgowej rozegrała 
dotychczas trzy spotkania 1 
wrzys.k’e rozstrzygnęła na swoją 

Kaiefiaskap filmowy
irnEwnmtMMammwumi • -i— iimi i

„Titanic“ znów na ekranie
• Reżyser Czuchraj w Warszawie

• Pamięci A. Munka
„Titanic”, angielski parowiec 

zbudowany w 1J11 roku, byl 
wowezzs nijwięluszym statkiem 
pasażerskim świata. Jak wia

domo, zatonął on w czasie twego 
pierwszego rejsu, na skutek zde
rzenia się z górą lodową. Ta 
na.większa w historii katastrofa 
morska bila już tematem kilku 
filmów. Cbccnie dzieje s’a‘k'1 
mamy okazję zobaczyć ponownie w 
obrazie produkcji brytyjskiej pt. 
„SOS TITANIC”. Zrealizowano 
go niezwykle s:rrannie, z wiel
kim nakładem p-acy i ko-ztów. 
Fltm trzyma widza w napięciu, 
charakteryzuje tlę bowiem wie
loma cechami dramatycznego re. 
portiżu. Jest to coś w rodzaju 
fabularyzowanego dokumentu. 
Interesujące są drama” czne wy
padki na morzu. W filmie znaj- 
dzieniy tei sporą porcję senty
mentalizmu. Realizatorom trudno 
było oczywiście pokazać coś no
wego w tym ogranym już tema
cie. Mimo to, podziwiamy reży
serię Roy Bakera, ciekawe zdję
cia 1 ce:.rą muzykę Williama 

•Alwyna. Ciekawostką są dialogi 
w nienagannej polszczyźnie pro
wadzone przez Polaków, pasaże
rów III klasy, grupy emigrantów.

Znakomity reżyser radziecki 
Griaorli CzuebraL twórca fil-

mów — „Czterdziesty pierwszy” 
i „Ballada o żolnieczu”, gościł 
ostatnio w Warszawie, w drodze 
powrotnej z San Francsko do 
Mcakwy. Przypominamy, że o- 
słatni Jego film „Cz; ste niebo” 
stal się nowym, wielkim sukce
sem tego utalentowanego twórcy. 
Jak mówi tei. Czuchraj, w na- 
s lępnyrn swym filmie chcłaiby 
się zająć gracą kosmonautów 
lub zagadnieniem współistnienia. 
Mamy też o zrealizowaniu ka
meralnego filmu psychologiczne
go.

W dniu zakończenia V lon
dyńskiego festiwalu filmowego, 
prezes Międzynarodowej Fedora- 
c 1 Stowarz; Steń Producentów 
rilmowych A. Watklns złożył 
hołd pamięci A. Munka. Przeka
zał ambzsadorowi PRL w Lon
dynie specjalne p:smo wyraża
jące uznanie dl» twórczości na
szego tragicznie zmarłego reży
sera.

W ostatnich dniach listopada 
odbył się w Londynie Tydzień 
Filmu polskiego. Zaprezentowa
liśmy na nim 6 filmów: „Czas 
przeszli ”, „Krzyżacy”. „Ludzie 
z pociągu”, „Matka Joanna od 
Aniołów”, „Niewinni czarodzie
je” 1 „Szczęściarz Antoni”. Fe
stiwal cieszył się olbrzymim po
wodzeniem wśród publiczności 
brytyjskiej i zamieszkałych tu 
Polaków. Wzięły w nim udział

ze Stalowej Woli w ogóle nie 
wchodziło w rachubę. Dziś Je
dnak, po błyskotliwych sukce
sach w dotychczasowych spotka
niach apetyty znacznie wzrosły. 
Hutnicy wybierają się więc do 
Stalowej Woli z ambicjami, któ
re sięgają co najmniej remisu. 
Wiele będzie zresztą zależało od 
zestawienia składów obu zespo
łów, które — jak zwykle — za
chowane są w tajemnicy do o- 
statniej chwili.

Mecz ze „Stalą” wywołał duże 
zainteresowanie w Nowej Hucie. 
Poszczególne wydziały organi
zują dla swych pracowników wy
cieczki zbiorowe. Hutn‘.-y będą 
wiec mieli zapewniony mocny 

dor' g na bardzo trudnym tere
nie — w Stalowej Woli.

Przypominamy aktualną tabe
lę I ligi pięściarskiej:
1. Legia 5 9 63:33
2. Hutnik 5 9 «3:33
3. Stal St. Wola 5 7 49:19
4. Wybrzeże 5 6 38:42
5. Gwardia 5 4 48:32
6. Zawisza 5 2 33:3»
7. ŁTS 5 2 38:62
S. BBTS fi 1 36:34

korzyść. Męce z Koroną zakoń
czył się zwyczajem drużyny no
wohuckiej w stosunku 5:1. 
Punkty dla zwycięaców zdoby
li: Kawa i Knapik po 3 oraz 
Kowalczyk 1. Spotkanie Hutnik
— Podhale wygrali Hutnicy 5:4. 
Punkty zdobyli: Kawa i Knapik 
po 2, Malik 1. W trzecim meczu
— z AZS Kraków — Hutnik zdo
był punkty walkowerem.

W niedzielę odbędzie się 
czwarta kolejka mistrzostw ligi 
okręgowej, w której Hutnik 
grać będzie w Tarnowie z zespo
łem Metalu.

SIATKA JUNIORÓW

Jutro rozprcz vr>a się druga 
runda mistrzostw okręgu kra
kowskiego w siatkówce Junio
rów. Ucees.niczące w tych roz
grywkach dwa zespoły nowohuc
kie — Hutnik i MKS Krakus —

Spotkanie odbędzie się w sali 
Hutnika w niedzielę o godz. 
10-tej.

LEKKOATLECI TRENUJĄ

W sezonie jesienno - zimowym 
lekkoatleci Hutnika przeprowa
dzają treningi w sali sportowej 
na osiedlu Stalowym. Treningi od
bywają śię w każdy worek i 
czwartek od godz. 16X0 do 18-tej 
oraz w soboty od godz. 15 do 
17-tej. w czasie treningów przyj- 
jnowane są zapisy nowych 
członków — chłopców i dziew
cząt od lat 14.

KOLARZE PO SEZONIE I
Jedną z bardziej żywotnych. I 

choć mniej pepuilaraych sekcji 
sportowych Hutnika jest sękcja 
kolarska. Skupia ona w swych 
szeregach 43 zawodników tej 
trudnej dyscypliny sportowej, z 
których 7 pestada II licencję. 9 
trzecią 1 15 licencję czwartą. 
Jednym z ważniejszych odcin
ków pracy sekcji jest organiza
cja atrakcyjnych imprez sporto
wych na terenie Nowej Huty. 
W minionym sezonie mieliśmy 
między innymi ok3zję oglądać 
międzynarodowy wyścig kolar
ski „Dookoła Nowej Huty” z 
okazji „Dnia Hutnika", podobny 
wyścig tylko w obsadzie krajo. 
wej w czasie „Dni M'odości”, 
zawody kolarskie na terze w 
dniu 22 lipca br. •

Nieco odmienny charakter 
miał trzyetąpowy wyścig kolar
ski dla kolarzy nlestcwarzyszo- 
nych. Startowało w nim, kilku
dziesięciu młodych mieszkańców 
Nowej Huty. z których wielu 
powiększyło po tej imprezie rtaei 
liczebny sekcji kolarskiej Hutni
ka.

Pod względem czysto sporto
wym miniony sezon był dla ko
larzy Hutnika bardzo trudny. 
Ich czołowi zawodnicy Madej, 
Kalemba, Głowacki odbywają 
służbę wojskową, co rzecz ja
sna musi mleć wpływ na osła
bienie siły zespołu. Tym nie
mniej kolarze Hutnika zanotowa. 
li 1 w tym sezonie kilka wartoś
ciowych wyników. W wyścigu 
kolarskim na otwarcie sezonu 
Wiśniewski zajął pierwsze miej
sce, Urbanek trzecie a Szybka 
otwarte. W mistrzostwach wo
jewództwa krakowskiego Wi
śniewski był piąty, Urbanek 
szósty, natomiast Partyla, za
jął trzecie miejsce w swojej 
(trzeciej) licencji. Ten ostatni 
uzyskał poważny sukces wygry
wając w Chęcinach III elimina
cję do mistrzostw Polski. Na 
zakoAcwnie sezonu kolarze Hut
nika zdcśjyli tytuł drużynowego 
mistrza Krakowa.

Mówiąc o sekcji kolarskiej 
trzeba koniecznie podkreślić, że 
działalność jej od Lat opiera się 
w zasadzie na pracy jednego 
działacza. Tym niezmordowa
nym działaczem Jest długoletni 
kierownik sekcji Karol JANIK.

w. b.

□OOOOOOOOCOCOOCOOCOC

Dla dzieci
Szybkim! krekami zbliża się 

Nowy Rok. Czas Już pomyśleć 
o zorganizowaniu gwiazdkowej i 
imprezy dla dzieci pracowników 
nowohuckich zakłac rc-.
Już od szeregu lat, Młodzieżowy 
nizuje bardzo atrakcyjne zabawy 
i widowiska przy choince — na 
zamówienie przedsiębiorstw i In
stytucji. W tym roku krakowski 
MDK przygotowuje szereg na
prawdę ciekawych niespodzia
nek m. in. występy estradowe, 
bajki filmowe, wielki bal z u- 
działem Lajkonika i Pana Twar-
dońskiego, występy iluzjonisty 
i przejażdżki po basenie łodzią 
Neptuna. Liczba imprez jest jed
nak ograniczona, dlatego należy 
pospieszyć się z zamówieniem.

Zgłoszenia przyjmuje i udziela 
i-formac.ń M’’K, u . Krewoder- 
ska 8, pok. 12, telefony 551-10 
i 201-04. (kp) 

delegacje polskich filmowców w 
sk adzic: reżyser A. Ford i akto
rzy Alina Janowska, Hanna 
Zcmbrzuska, Zbigniew Cybulski 
1 Andrzej Szalawski.

W Nowym Jorku odbyła się o- 
■tatnio premiera najnowszego 
filmu postępowego producenta 1 
reżysera Stanley« Kramera pt. 
„Sąd w Norymberdze”. Krytyka 
amerykańska stwierdza, że film 
ten jest najodważniejszym dzie
łem tego świetnego reżysera. 
Główne role grają wybitni akto
rzy, m. in. Spencer Trący, Mont
gomery Clift, Marlena Dietrich 
1 Burt Lancaster.

Zakupiliśmy ostatnio kilka in
teresu ącyeh filmów.

„DWA ŻYCIA”, to radziecki

Scena z filmu ,.SOS Tîfanîc”

POD BED. J. Ł

Na marginesie dgskanll 

Potrzebna jest 
konkretna pomoc

I znowu dyskusja o Ogni
sku Młodych. Tym razem w 
gronie osób szczególnie zain
teresowanych, bo wśród człon
ków Rady Klubu przy udzia
le kierownictwa Domu Kul
tury i ZMS. Nie była to jed
nak dyskusja jakich mieliś
my już wiele, lecz konstruk
tywne stawianie wniosków i 
wskazywanie sposobów po
prawy pracy Ogniska oraz 
popularyzacji jego programu 
w grupach działania ZMS.

.Tcden z dyskutantów po
wiedział m. in. „My ”te uile- 
571« czego młodzież chce, za. 
mało znamy jeszcze zaintere
sowania i potrzeby mieszkań
ców hoteli, jak i w ogóle pra
cowników huty, to utrudnia 
moim* zdaniem działalność 
klubową Ogniska”. Nie jest 
to wprawdzie nowe stwierdze
nie, niemniej odzwierciedla
jące rzeczywisty stan. Wciąż 
bowiem praca wielu placó
wek kulturalnych, w tym tak- 
że i Ogniska Młodych, nie po
krywa się jeszcze z tym, cze
go oczekuje po nich robotnik 
kombinatu, czy młody hutnik. 
Inna sprawa, że nie można 
kierować się tu wyłącznie 
niektórymi, tak zwanymi od
dolnymi głosami, gdyż naszą 
działalność należałoby ogra
niczyć wówczas głównie do 
F rogramu rozrywkowego, co 
oczywiście byłoby niezgodne 
z zadaniami wychowawczy
mi i oświatowymi, jakie sta
wiają przed sobą domy kul
tury i kluby. Z drugiej stro
ny faktem jest, że konieczne 
stało się dostosowywanie pro- 
T5orcy,“w przeciwnym" wy
padku nasze wysiłki idą na 
marne i nie przynoszą spo
dziewanych efektów. Wydaie 
się, że mimo wielu braków O- 
gnisko coraz bardziej spełnia 
tolę, jaką nakreśla mu ZMS 
i dyktuje samo życie. Ze nie 
wszystko co dzieje się w Og
nisku można uznać za idealne, 
to też prawda, jednakże trze
ba widzieć i trudności z ja
kimi ono się boryka. Podsta
wowa trudność, to niedosta
teczna ofensywa kulturalna 
ze strony grup działania i ko
mitetów zakładowych ZMS.

dramat historyczny, ukazujący 
lesy prostego żołnierza i carskie
go oficera na przestrzeni 49 lat, 
które minęły od Rewolucji Paź
dziernikowej. W filmie tym zo
bacz) my dawno nie widzianego 
u na* W. Drużnikowa.

„WSZĘDZIE ZYJĄ LUDZIE", 
Jest czechosłowackim drama

tem społecznym o młodym leka
rzu, rozpoczynającym pracę w 
zapadłej góralskiej wielce.

GIGI”, produkcji amerykań
skiej, nagrodzony dziewięcioma 
Oskarami. Jest to szerokoekra
nowa komedia, oparta na 
fragmentach powieści Colette. 
Grają w niej: Leslie . Caron, 
Maurice Chevalier i Louis Jour
dan. (bs)

One powinny dopomóc kie
rownictwu Ogniska w budze
niu zainteresowań kultural
nych wśród hutniczej mło
dzieży. Wydaje się, że sto
sunkowo duże osiągnięcia w 
tej dziedzinie uspokoiły w o- 
statnich latach czynniki od
powiedzialne za rozwój ży
cia kulturalnego na terenie 
dzielnicy.' A przecież przy 
wnikliwszej obserwacji aktu
alnej 'sytuacji np. w hotelach 
pracowniczych — bez trudu 
można zauważyć, że wielu 
mieszkańców zatrzymało się 
w swym rozwoju na etapie 
zaspakajania podstawowych 
potrzeb kulturalnych, niewie
le wykraczających poza ramy 
potrzeb przybysza ze wsi i 
stąd konieczność dalszej 
wzmożonej działalności oś- 
wiatowo-kulturalnej. Poza 
tym do Nowej Huty przyjeż
dżają codziennie nowi ludzie, 
absolwenci szkół zawodowych 
z terenu i młodzi chłopi ze 
wsi. Cni rozpoczynają tę sa
mą drogę, którą przebyli już 
„starzy" mieszkańcy Nowej 
Huty. Trzeba więc pomóc im 
we właściwym kształtowa
niu swojej osobowości. Stąd 
też bierze się szczególnie du
że zapotrzebowanie na rze
telną pracę kulturalno-oświa
tową, do której prowadzenia 
powołane jest m. in. i Ogni
sko Młodych. Potrzebuje ono 
pomocy finansowej, kadrowej 
i organizacyjnej. Ta trzecia 
spada wyłącznie na ZMS, a- 
le dwie pierwsze dotyczą Ra
dy Zakładowej Kombinatu.

Dyskusja, o której wspomniano, 
jMłHadwla Jgfinwfci.-.eflAraFJetiiA 
uwagi członków rady klubu budzą 
optymizm, eo do Jej roli w do
skonaleniu metod i form pracy 
Ogniska. Niestety do tej pory Ra
da, która mi współtworzyć pro
gram nie może pochwalić się wy
pracowaniem Jakiejś określonej 
koncepcji 1 znalezieniem najodpo
wiedniejszej formy pracy klubo
we!. W ślad za pod ętą dyskusją 
powinny pójść czyny, zarówno 
Rady Klubu jak i wydUalowyeh 
1 zakładowych ognisk ZMS.

J, Stefanik - delegat
Ra V Kongres SFZZ
wśród młodzieży

W ubiegły wtorek odbyło 
się w Ognisku Młodych 
spotkanie młodzieży z dele
gatem na V Światowy Kon
gres Związków Zawodowych 
w Moskwie, przewodniczą
cym Rady Zakładowej Huty 
im. Lenina tow. Janem Ste
fanikiem. Uczestnicy spotka
nia mówRl o swoich sprawach 
ni. in. poruszali zagadnienie 
pomocy dla Ogniska Mło
dych. Nasz delegat na mos
kiewski kongres omówił ak
tualne zagadnienia dotyczą
ce działalności związkowe i w 
hucie i krajn. Postulaty mło
dzieży wzięte zostaną pod u- 
wagę w planach rady.

Młodzi związkowcy
Od kilku lat już istnieje orzv 

Padzie Zakładowej H1Ł Korń.s i 
Młodzieżowa. Współpracuje cna 
ściśle z Komitetem Pabrycznym 
ZMS jako, że i komisja 1 organi
zacja działają w tym samym śro
dowisku młodzieżowym.

Czym zajmuje się aktualnie Ko
misja Młodzieżowa? Niedawno 
powołany został specjalny zespól 
(wyłoniony spośród członków ko
misji), który analizuje dotychcza
sową działalność pediegłych ko
misji młodzieżowych przy radach 
oddziałowych. Egzystują one w 
13 wydziałach, ale de facto pra
cują tylko niektóre. W związku z 
tym zeszła potrzeba dokonania o- 
ceny i właściwego „ustawienia" 
tjeh komisji przv radach odzia- 
łowych.

Ostatnią nowością Jest powołanie 
Rady Oddziałowej w Szkcle dla 
Młodocianych. Posiada ona formal
nie uprawnienia rad oddziałowych, 
samodzielnie prowadzić będą c go
spodarkę finansową, ale pod ści- 
■ ą kontrolą dyrekcji szkoły i Ko
misji Młodzieżowej. Zajmle się 
ona całokształtem spraw socjalno- 
bytowych ptnad cztarysto-osobo
we! rzeszy młodocianych uczn:ów 
szkoły przyzakładowej.

I jeszcze Jcd.na sprawa, którą 
zajmuje s.ę obecnie Kom.sja Mio- 
dz.eżcwa: to probierń, le 'h o- 
bozów' dla młodych pracowników 
Jcomb.nitu. Według wsteDnych za- 
loż=n z przysatoroczn-j akcji let
niej skorzystać ma 2M osćb. a 
więc o 100 proc więcej niż w ro
ku bieżącym. Komisja rcb‘. stara
nia o zabezpieczenie funduszy na 
zorganizowanie obo ów w jednej r 
miejscowości nadmorskich. lub na 
Pojezierzu.

W Ognisku Młodych
s grudnia godz. 19: Z cyklu Wę- 

d.-ówk. po światłe — prelekeja z 
przeźroczami pt. Argentyna — 
kraj : ludzie.

6 grudnia godz. 19: Zastaw fil
mów oświatowych 1 film fabularny 
pt. „Bohaterowie są zmęczeni” 
film do w. od lat 18.

8 gruunlz godz. 13 30: Prelekcja 
pt. Aktualna sytuacja międzynaro
dowa.

8 grudnia godz. 20.00: Impreza 
rozrywkowa. Zgaduj-zgadula z 
p: ogramem artystycznym.

Panie Redaktorze

Telewizja prasa 
-► kawa ♦ brydż

Wszystko dzieje się chyba 
za sprawą owego .Zaprasza
my członków i sympatyków". 
W chłodne jesienno-niedziel- 
ne wieczory nie dziwno mi 
nawet, że większość gości 
nowohuckiego. Klubu Tury
sty stanowią właśnie wymie
nieni w zaproszeniu sympa
tycy". Telewizja, prasa, kawa 
brydż. Kotary szczelnie od
dzielają klubowe salki od cie
kawskich z ulicy. Pik, karo, 
kier, trefl — można policyto- 
wuć, można pohazardować — 
wszystko najzupełniej oficjal- 
~^te'.ewiz}a,' ~prdsdj kafcU 
brydż”. Wszystko byłoby pa
nie Redaktorze w porządku, 
gdyby nie to, że w zwykły 
powszedni dzień w porze śnia- 
ćaniowej i obiadowej widuje 
Się licytujących sympatyków 
na trasib dom — szkoła i z 
powrotem. Ustalenie numeru 
szkoły sprawia pewną trud
ność, gdyż w niedzielę, tak 
jak t w wakacje tarcz szkol
nych nie nosi się.

Fora więc chyba na wnios
ki. Z dwutygodniowych obser
wacji proponuję następującą 
kontr-licytację: kierownictwo 
Klubu Turysty ogłasza, że w 
ciągu najbliższych tygodni 
odbywać się będą codziennie 
w lokalu własnym publiczne 
licytacje szkolnych , czwórek 
brydżowych. Zainteresowa
nych kierowników i dyrekto
rów szkół prosimy o jak naj
liczniejsze uczestniczenie w 
powyższych licytacjach. W 
przeciwnym wypadku leżymy 
bez atu — panowie turyści.

■R. MILC
Klub Dziennikarzy Amatorów 

ZDK

Nowe sklepy
Przed k lku dniami przy ul. 

Demz--.owa w bloku nr 15 o.war- 
•m JcCyr.y tego rodzaju na tere
nie dzielniej- sklep z ma.eri iła
mi budowlanymi. Meżr.a tu na
być takie artylcuij-. jak szkło, ce
ment, gips, papę itp.

Oetajnio otrzymaliśmy też no
wy punkt usługowy na celedlu 
Centrum D. Jest to placówka 
wielobranżowa, która naprawia 
ekL-prescwo plzozere igielitów», o- 
buwle gumowe, śniegowce, zam
ki błyskawiczne, parasole, a także 
zajmuje s ę repascćją pcńczcch. 
plisowaniem, endiem. obciąga
nym guzików. Tu można leż od
dać do odświeżenia wyroby skó
rzane oraz torebki i obuwie do 

I przelakierowania.
Wkró.ee o.w.r.y zostanie no

wy p-j-.kt pr»'rtey przy Al. Le
nina (Centrum B). Oprócz prania 
i farbowania odzieży, wykony
wać się będzie tutaj pi litowanie, 
endeL 1 ropasację pończoch.

Nawe punk y usługowe pow
stałą z tnicjz.ywy n edaweto u- 
trworzorfego w Nowej Hucie zrze
szania chałupników, wytwórców 
domowych .Zorza".
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GRUDZ1EN priyw-lal nos dość 
n eawykłą — jak ra tę porę rc.:u 
— pagzda. S .nym wi-z im i wy
soką, bo dochodzącą do ¡0 st. tem
pera urą. W całej n emal Poiece 
ptdtł dós-cz gdzieniegdzie ciągły, 
gdzieniegdzie z przerwz-mi. Cd 
północnego zachodu zbl żal 6.ę 
front chlcc*-:y. nw ązany z niżem

Zagadnienia seksuologii 
w szkołach * Poradnia

Cci międzyszkolna
barycrinym zntd Fóaiocnsgo Bal 
tyku. N ż te-n prcecuwal «.ę bar
dro s-rybko ra wschód, sąd silne 
wintry 1 prawdopodobieio wo o- 
cblcdzw.-a w najbi.żsrych dniach. 
Z chwilą bow.em przemleieezenia 
się ośrodka nitowego na póino- 
ery-wrehód od Polski ras.ap: 
skręt wia.ru z paludniowo-zachod- 
rirgo ra póTnocno-zachcAnl, a 
w.edy dcc artiemy ..zacirzyk” chło
du znad Sk&ćdyctawCi.

P erweze uderzenie chlcdu 
przyjmą na siebie dzielnice półno
cno-zachodnie. za jekieś dwa dni 
ta a chłodu do.rze na poludrże. 
Kie znaczy to. ażeby temperatura 
spadla od razu poniżej 0 st. Nccnc 
przymrozki wystąpią dop ero w 
wypadku roapogodreń. co zresztą 
Jer: bardzo prawdopodobne po 
przejściu frontu chłodnego. Kon
tere :>r.ie w sobotę i niedzielę po
goda zacanie się „klarować", przy 
n.ezr.acAnj-m początkowo spadku 
temperatury pojawią się rozpogo
dzeni.

Za kilka dni jest Barbary, po
goda w tym dniu jest ważnym 
prognostykiem na święta. przy
słowie ¡udowe mówi: Barbara po 
wodzie. Boże Narodzenie po lo- 
•Me i na odwrót. Obserwacje nau
kowe potwierdzają częściową sht- 
sanośc tej pogcdo-przypowieśzi, 
(■twierdzono, te sprawdza się ona 
w ponad 60 proc.

W Tatrach warunki śniegowe 
kiepskie. Pokrywa śnieżna na 
Kasprowym Wierchu wyncelta w 
p atek rano 73 cm. poza tym śn'eg 
leżał miejscami. W a-ajbllaazyeh 
dniach można się npodztew^ć ob- 
tityeh opadów śnieżnych w gó
rach.

PROMYK

Niedawno informowaliśmy 
zebraniu dotyczącym zaga- 

do 
Zo-

O ...
dnienia wprowadzenia 
szkół lekcji seksuologii, 
bowiązano na niej kierowni
ków szkół do utworzenia ze
społów trzyosobowych do 
tych spraw oraz zorganizowa
nia zebrań z rodzicami. Nie
stety nie wszystkie szkoły po- 
aeszły z należytym zrozumie
niem do tego problemu. Mi
mo ustalenia dwóch terminów 
i wysyłania specjalnych pism, 
odpowiedzi nadeszły jedynie 
ze szkoły w Branicach. Lubo- 
czy, Mogile, oraz szkół nr 87 
i 83. Nauczyciele nie przykła
dają należytej wagi do tych 
zagadnień.

W listopadzie zaplanowano 
też zebrania z rodzicami w 
trzech szkołach: 4 i 11 Liceum

!ll!ini!!IIIUinillllllllllliltlllllllilll1lllll!IIIIIIIIIIIIHHMI:lllł*

Sprzedaż chelnek 
od 8 grudnia

W tym roku Kraków wraz 
Nową Hutą otrzyma ok. 100 

choinek, ręzprowadza-
Z
tys. . . .
nych przez Okręgowe Przed
siębiorstwo Handlu Opałem. 
W Nowej Hucie drzewka 
SDrzedawane będą obok par
kingu na osiedlu Handlowym. 
Zgłoszenia na wysokie choinki 
od 5 do 10 m dla zakładów 
pracy, szkół i przedszkoli — 
przyjmuje już OPHO (bs)

Urttcxtfaitj dxiaÂ tat £99*

Jeszcze jedna Tysiąclatka
była dla 

naprawdę
Ubiegła niedziela 

mieszkańców Łęgu 
wielkim świętem. Otwarto tu 
nową szkolę podstawową, w 
przestronnym jasnym budyn
ku, z sześcioma izbami lek
cyjnymi, gabinetem fizyko
chemicznym. salą gimnasty
czną. świetlicą i mieszkania
mi dla nauczycieli. Zarówno 
dia rodziców, jak i dzieci nic 
mała to radość, zważywszy 
fakt, że od lat 85(!) uczniowie 
t Łęgu korzystali z oddalonej 
i ciasnej szkoły w Czyżynach.

W uroczystości przekazania 
nowej szkoły, drugiej w No- 
aej Ilucic Tysiąclatki, wzię-

li m. In. udział: wiceprze
wodniczący Prezydium RN 
m. Krakowa dr J. Garlicki 
przewodniczący Prezydium 
DRN w Nowej Hucie mgr St 
Cichocki i inspektor oświaty 
ob. St. Braś. Szkoła otrzyma
ła imię Hanki Sawickiej. Po 
części oficjalnej, wystąpił ze
spół ludowy z Łęgu, witany 
burzą oklasków przez licznie 
zgromadzonych przedstawi
cieli społeczeństwa.

Już z dniem 1 grudnia dzie
ci z Łęgu, w liczbie ponad 
150 rozpoczną naukę w no
wych warunkach, w pięknej 
szkole Tysiąclecia, (dr)

Ogólnokształcącym oraz Te
chnikum Ekonomicznym. W 
pozostałych szkołach podob
ne zebrania odbędą się w 
grudniu. Terminarz nie jest 
przestrzegany. Do tej pory 
odbyło się jedynie zebranie 
w Technikum Ekonomicznym, 
w którym wzięła udział duża 
liczba rodziców, bo aż 700 o- 
sób. Referat na temat zagad
nień seksuologiężnych wygło
siła dr Beaupre, po czym roz
winęła się ożywiona dysku
sja. co świadczy o wielkim 
zainteresowaniu tymi proble
mami. Dla uczennic Techni
kum dr Beaupre przygotowu
je podobne spotkanie w sty
czniu.

Wydział zdrowia apeluje do 
szkół, aby zakupywały po
trzebną do prowadzenia lekcji 
seksuologii lekturę, jaką dy
sponuje wydział zdrowia. Do
tychczas zakupiono zaledwie 
kilka książek, mirpo że ta le
ktura powinna bezwzględnie 
znaleźć się w każdej szkole.

Wydział zdrowia w Nowej 
Hucie, rozpoczął akcję pro
filaktyczną w Szpitalu im. 
Żeromskiego. Odbyły się ze
brania dla ginekologów. na 
których zapoznano lekarzy z 
zagadnieniami profilaktyki 
za granicą. Wykłady dla ko
biet prowadzone są na poli
klinice. która dysponuje od
powiednią salą gimnastyczną 
i wyposażona jest w niezbęd
ny sprzęt. Akcja ta w dal
szym ciągu prowadzona jest 
także przez szkolę rodzenia, 
z którą szpital współpracuje. 
Dużo pomocy i zainteresowa
nia dla tego problemu wyka
zuje dr Wyka. Wszyscy leka
rze z poradni „K” mają obe
cnie obowiązek kierowania 
kobiet w 7 miesiącu ciąży na 
wykłady i gimnastykę profi
laktyczną.

Jak informuje nas kierow
nik wydziału zdrowia ob. St. 
Siudut — w byłym żłobku na 
osiedlu B-Centrum powstanie 
wkrótce poradnia specjalisty
czna higieny szkolnej. W o- 
becnej chwili dokumentację 
opracowuje Biuro Projektów 
w Krakowie, wykonawstwem 
-ajmie się DZBM. Wydział 
zdrowia jeszcze w tym roku 
chce rozpocząć pracę w no
wej poradni, która posiadać 
będzie wszystkie gabinety 
specjalistyczne do przeprowa
dzania badań dzieci w wieku 
szkolnym.

Kęcik lilatelislyczny

się 
To 

na o- 
styłi-

¡JO

Z PRACY NZG

Jak to dobrze 
wiedzieć, że 
2X8= 16! Na 
zdjęciu lekcja 
w pierwszej 
nowohuckiej 

szkole Tysiąc
lecia.

A w przerwie 
bawimy 
wesoło, 
wygląda 
berka....
zowanego 

swojemu.

PO DP A THZONEo PODSŁUCHANE
Pojemniki do zabawy

Okazuje się. iż ciągle jesz
cze zbyt mało pisze się o bra
ku op.eki nad dziećmi w No
wej Hucie. Jak się Wam Czy
telnicy podoba taki obrazek: 
osiedle Ogrodowe, godz. 14 
minut 20, dnia 28 listopada br. 
Wokół pojemników ze śmie
ciami bawi się gromada dzieci 
w wieku przedszkolnym. A 
czym się bawi? Właśnie po
jemnikami, a raczej śmieciami 
wygarnianymi z dwóch prze
wróconych wielkich kublćw. 
Potem niepotrzebne śmieci 
wsadza się do pojemników na- 
powrót, ustawiając te ostatnie 
wspólnymi siłami ponownie w 
pozycji pionowej, zaś intere
sujące odpadki p-zczmcza się 
chyba do dalszej zabawy. Na
stępnie brudnymi rączkami, 
którymi przed chwilą grzebało

się w cuchnących odpadkach 
wytrze się na przykład zaka
tarzony nos.

Wypada dziwić się jak wiel
ka jest odporność młodych or- 
ganizmów na działanie zaraz
ków, które można zebrać na 
śmieciach. Możliwości są prze
cież duże, zacząwszy od ty
fusu...

Rodzice! Sąsiedzi pracują
cych matek! Takie zabawy od
bywają się niemal na waszych 
oczach, czy nie ma sposobu by 
im zapobiec? Spóźniony żal 
bywa zwykle bezprzedmioto
wy...

Jeszcze nie na piqtkę
Cieszy nas poprawa wyglą

du Ba«u Małego, v. którym 
przeprowadzono remont, od
dając konsumentom do użytku 
czysty lokal i porząone ume-

blowanie. A jednak nie wszys
tko jeszcze w Barze Małym 
jest w porządku. Chodzi mia
nowicie o obsługę, która nie
stety nie zmieniła dotąd sty
lu pracy, nawet w odświeżo
nym pomieszczeniu. Fo pierw
sze brak kart z jadłospisem, 
które ma zastąpić wysoko u- 
mieszczona czarna tablica z 
wypisanymi niewyraźnie kre
dą potrawami. Po drugie — 
lekceważy się klientów każąc 
im czekać najpierw w kolej
ce przed kasą bez kasjerki 

(28 listopad, godz. 14), a następ
nie przy stoliku na odebranie 
bloczka przez kelnerkę pro
wadzącą rozmowę ze swoim 
Prywatnym
zajęta w ten sposób kelnerkę 
zastąpiła jej koleżanka, odbie
rając bloczki z dwóch „opusz
czonych" stolików, ta pierw
sza zrobiła jej przy klientach 
cierpką uwagę (nie jej rejon), 
oczywiście po skończeniu 
przydługiej rozmowy ze zna
jomą. Czy tak być musi? lk.

gościem. Gdy

Dlaczego te sk'enach uspo
łecznionych Nowej Iluty nie 
można kupić drobiu pocięte
go na części, tylko wyłącznie 
w całości?

Z tym pytaniem zwracamy 
się przede wszystkim do no
wohuckich 
sklepów 
mięsnych, 
sem szczęśliwy dzień, ż° mo
żna kupić połowę lub ¿wiar-

tJcę kury czy gęsł. niestety 
takich WyjętKowych dni jest 
bardzo mało.

Czy naprawdę tak trudno 
jest pociąć mięsa i skalkulo
wać cenę? 
przekracza
pracowników handlu uspołe
cznionego i że się o to posta
rają. Wdzięczność kupują
cych zapewniona. (kp>

Sądzimy, te nie 
to możliwości

„Delikatesów", do 
garmażeryjnych i 

Zdarza się cza-

informacji dyrektora 
NZG mgr Lipskiego wynika, 
że zaplanowane remonty lo
kali. zostały już ukończone. 
Dotyczy to jadłodajni „Zachę
ta” i ..Baru Małego”, ostat
nio przeprowadzono remont 
„Stylowej”. Ten ostatni lokal 
został nowocześnie odmalowa
ny, zyskując znacznie na este
tycznym wyglądzie wnętrza. 
W barze „Ekspres” zainstalo
wano nowe oświetlenie, wy
konano też nowe wejście.

Informujemy Czytelników, 
że od 1 grudnia w „Arkadii”

TO i OWO
rozpocznie występy doskonały 
taneczny duet bułgarski, któ
ry będzie można zobaczyć co- 
dziennie w godzinach wie
czornych. Ta atrakcja ściąg
nie na pewno wie’u klientów 
którzy w Nowej Hucie nie 
mają wiele okazji do zobacze
nia estradowych zespołów.

(bsl

te
uf

BRYGADA SŁUŻBY
DROGOWEJ POWSTAJE 

PRZY DRN
Przy wydziale gospodarki 

komunalnej i mieszkaniowej 
Prezydium DRN w Nowej 
Hucie tworzona jest brygada 
służby drogowej, która roz- 
pocznic pracę od 1 stycznia 
¡962 r. IV skład jej wchodzić 
będzie kierownik brygady, e- 
konomista i brygadzista.

Zadaniem tworzonego 
spotu będzie utrzymanie
należytym stanie dróg, ulic i 
placów, chodzi tu o drobne 
naprawy zniszczonych jezdni, 
chodników, uzupełnianie na
wierzchni drogowych-

Powstanie brygady służby 
drogowej od dawna było po
trzebne na naszym terenie, 
gdzie stan dróg niestety wzbu
dza wiele zastrzeżeń. Myśli
wy. że praca nowego zespołu 
przyniesie wiele spodziewa
nych efektów i poprawi rady
kalnie sytuację na tym odcin
ku. (bsj

♦ OGŁOSZENIA DROBNE ♦
KULESZA HENRYK — zgubi! 

przepustkę «'.alą, wydaną w HIL.
DUDEK ZDZISŁAW — zgubił 

przepustką atalą, wydaną w HIL.
CISZEK MIECZYSŁAW — zgu

bi! przepustkę stalą, wydaną w 
ftłL.

NOWAKOWSKA HALINA — 
zgubiła p*uei>uttkę tymczasową, 
wydaną w HiL.
aoszzno lesław — nubil 

•tal» pnevuitke. wvdana w HiL.

GORZELA WŁADYSŁAW — 
zgubił 2 kwity nt 114 i 115 m 
złożone w sklepie komisowym 
zegarki.

WALCZAK STANISŁAW 
zgubił stalą przepustkę, wydaną 
w HIL.

BUCZAK WŁADYSŁAW — 
zgubił stalą przepustkę, wydaną 
w liii..

SZWERTNER DANUTA — zgubi
ła legitymację ubczpieezcniuw?., 
wydana w HiL.

Na cześć XXII Zjazdu
Z okazji XXII Zjazdu Ko

munistycznej Partii Związku 
Radzieckiego tamtejsza pocz
ta wydała nową serię znacz
ków. Dwa znaczki z tej serii 
7a'mieszczamy dziś w naszym 
kąciku. Pierwszy z zamiesz
czonych znaczków przedsta
wia portrety Marksa, Engel
sa i Lenina w powodzi czer
wonych sztandarów niesio- 
nych w pochodzie, na drugim 
znaczku jest robotnik z książ
ką i znamienny napis ..Pokói, 
Praca, Wolność, Równości, 
Szczęście”. Wartość powyż
szych znaczków: 2 i 4 Ko
piejki.

Dalsze znaczki z tej serii — 
składającej się z 5-ciu warto
ści — przedstawiają: rakietę 
kosmiczną .na tle pałacu kul
tury, kombajny i samochody 
oraz ludzi przy skomplikowa-

nych aparatach. Wartość po
zostałych znaczków wynosi 
3, 4 i 5 kopiejek według kur
su nowego rubla.

KINA
ŚWIT godz. 15.4Ś, S. 30.15: do 
brr. „SOS Titanic” prod. USA,

7 bm. „Ta ‘emnie-y rewolwer”
6 i 
od 
sens., prod, czeehoeiowaekiej. j

ŚWIT mala sala, godz. 15. K, 1«: 
do 4 bm. „Jak zabić starszą pn- 
nia» krym.. angielski. od l bm. 
„Ludzie z pociągu" prod, polek.

ŚWIATOWID, godz. 15.48. 1«,
’«.15: do 7 bm. „Lew Giref" prod, 
angielskiej, 
mt rów" komedia 
prod, włoskiej.

ŚWIATOWID mila
15. F7, li: do 4 bm.
Buratina" rysunkowy
d ieci. prod, radzieckiej, cd 5 bm. 
. Noc szpiegów"

«1 I bm. „te« kilo; 
sportowa

•ala, gedz. 
„Przygody 
film dia

«ns.. o.-od. franc.

demH górnicze) — transmisja i 
hali parkowej w Katowicach, 
19.20: driennlk telewizyjny, 20.00: 
Br-rmowa z pjsrrzem — Stanisła
wem Lerr.ćm, 20.20: „Telaras-’ — 
film fab. prod. USA, 22.10: Ostat
nie wiadomości, 22.20: „Maskara
da" — rozrywkowy program ma- 
zycmo-taineczny w rei. Adama 
Hanuszkiewicza.

NIEDZIELA 3 grudnia, godz. 
ld.Oż: Poranek muiyc.my w wy
konaniu orkiestry Filharmonii 
Górniezei z ud latem Aprłcnii 
Butae yńSkiej. Ewy Wawrzyniak. 
Henryka Grychnika 1 Zygmunta 
Laeecua. w programie muzyka 
rozryA'kowa. 14.:0: W kra nie D's 
neya. 13.00: ..Niedzielna bioriada" 
trśnsmirja z Łedri, ir-.M: Teatrzyk 
. Vleíinek". 16.40: Poi.-' a Kronika 
Filrr.cwa, ¡6.*0: ...25 minut z Wie
sławem Michnikowskim", :T.2O: 
..Wedr:w-e wakacje" — film śre- 
dniemetriż'.wy prod, angiajskiej. 
lg.JS: „Ze fvia’i opery" — finał 
teleturnieju, 10.M: D-ennik tele- 
wi-yjny. ¡«I.IO: „Bery 1 godki 
górnicze", 20.45: Film f-.b-Jlarny.

Redakcja nie blerze odpowle- 
d iatneścl za cwen'ua'ne zmiany' 
w programach k n, teatru i tele- 
wlrji.

LUDOWY
..Bur’liwe 

Rojtszwańea”, —
■T...
TBATB

fed z. 
życie Lejzorka 
3 bm., godz. 1J.: : , Bu.- ..we ży
cie Lełrorka «cjtsrwańca" (pre
miera prasowa), 4 bm.: teatr nie
czynny. 5 bm., god-. ..Wie
czór Trzech Króli" (przed 4»w. 
:amkn.). 6 bm.. gcd>. l».l': ..Burz
liwe życie Lejzorka Rojtezwańca". 
7 bm.. g-dr. U: ,.B-śA o śpiacej 
królewnie". • bm.. gedz. U.K: 
„Wieczór Trzech Króli".

TELEWIZJA
SOBOTA. 1 grudnia, godz. W: 

Prc-gram dla szkól — . Botanika”, 
td.35: ..Teiosat" film fr.b. pre-d. 
USA, 1 Przegląd pra y 1 sk- 
tralncici. I«.»: Wujcio Ad;ś 1 
Kajtuś — „Dary skarbnika", 16.55: 

i Sorawondanie z eentrahó*l aka-

!

ŻE OSZ- 
PRĄD W 
PRZYCZY-

PAMIĘTAJ, 
CZĘDZAJĄC 
MIESZKANIU 
NIASZ SIĘ DO USPRAW
NIENIA NASZEJ GOS
PODARKI NARODOWEJ.
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Laureaci naszego konkursu 
ha najładniejsze wnętrze 

I wystawę sklepową
otrzymali nagrody

r*zr listopada br. w hall wi- 
ZO dowiakowo - aportowej in
nej huty odbyła się ciekawa im
preza artystyczna, zorganizowana 
przez Radę Zakładową Wydziału 
Transportu Kolejowego, z okazji 
V Kongresu Związków Zawodo
wych w Moskwie z udziałem około 
trzeeh tysięcy widzów, którzy po
dziwiali występy znanych akto
rów scen teatrów krakowskich, 
opery i operetki.

Najwięcej ubawiły publiczność 
występy popularnych braci 
Gzymsików: Mariana Cebulskie
go i Wiktora Sądeckiego. Za

Radioodbiornik „Rondo” przyoadł to udziale Spółdzielni im. 
J. Dąbrowskiego.

służonymi brawami nagrodzono 
także Zespól Pieśni i Tańca 
ZDK Huty im. Lenina. Szczegól
nie do gustu przypadły uczestni
kom tej imprezy — tańce w wy
konaniu nowohuckiego baletu.

Pieśni solistów wykonane przez 
artystew opery i operetki były 
dedykowane wyróżniającym się 
aktywistom związkowym i przo
dującym we w^rółza wodnietwie 
pracy brygadom Wydziału Tran
sportu Kolejowego. Ostatnia ma
sowa Impreza świadczy o potrze
bie częstego organizowania tego 
rodzaju imprez artystycznych. 
Jest ona bezsprzecznie zasługą 
przewodniczącego RZ Transportu 

Prodiż otrzymuje kierowniczka wzorowego sklepu „Mle
ko”.

Kolejowego Antoniego Dałkow
skiego i całej Rady, którą prze
jawia szczególnie ożywioną dzia
łalność społeczno-kulturalną na 
terenie kombinatu w okresie po
przedzającym V Światowy Kon
gres Związków Zawodowych.

W czasie imprezy odbyło się 
losow*anie nagród rzeczo

wych dla ln-ciu wyróżnionych 
nowohuckich placówek handlo

wych i punktów usługowych, 
biorąeych udział w konkursie na

Wreczenie nagrody na ręce przedstawiciela „Domu Książki"’.

POZIOMO: i. z»ęłx>ka | wąską 
dolina, «. poddanie się wyższej 
srle moralnej, 9. barwa twarzy, 
10. grzyb Jadalny. 12. imię z ele
ment a-rre, 13. właściwa treść, lo
giczna myśl, 1». mieszanina smo
ły, kalafonii i tłuszczu, używana 
do smarowania olinowania stat
ków, 17. miasto w Chinach w 
pobliżu Mukdenu, 19. oclirona 
drzewa. 20. człowiek bez woli i 
energii, 2*. nazwsko znanego 
pdzlciego reżysera filmowego. 24. 
udzielenie wskazówki, jr. roślino

na Jpięknie Jsze wnętrze 1 wysta
wę sklepową zorganizowanym 
przez naszą Redakcję i Wydział 
Przemysłu i Handlu DRN w No
wej Hucie. W wyniku lodowa
nia nagrodę za estetycznie wy
konane wnętrze I wystawę skle
pową zespól Księgarni Domu 
Książki przy Placu Centralnym 
otrzymał żelazko elektryczne z re
gulatorem i encyklopedię powsze
chną, zespól sklepu nabiałowego 
„Mleko” Zakładów Mleczarskich 
w Nowej Hucie na osiedlu Han
dlowym prodiż elektryczny, skle
pu z materiałami wlókienniczy- 

mi MHD z osiedla Uroczego od
kurzacz Alfa, Centrala Przemy
ślu Ludowego i Artystycznego — 
sklep przy Placu Centralnym — 
stolik z płytą laminowaną, ma
katką dekoracyjna i encyklope
dia powszechna. Zakład Fry
zjerski „Urodą” z os. Uroczego 
— radioodbiornik „Kos", zespół 
sklepu cukierniczego MHD 
„Markiza" — maszynkę do gole
nia, ciastkarnia „Sambo” — 
tury styczny, odbiornik radiowy 
„Ełtra", sklep z koszulami Spół
dzielni im. J. Dąbrowskiego — 
radioodbiornik „Rondo" sklep 
Spółdzielni Ziemi Krakowskiej z 
os. Sak lane Domy — radiood-

biornik „Figaro”, „Sam” z ar
tykułami spożywczymi z os. Han
dlowego odkurzacz „Omega". 
Wręczenia nagród 1 dyplomów n- 
znanla dokonał wiceprzewodni
czący DRN w Nowej Hucie Zdzi
sław Melśszek i przedstawiciel 
naszej Redakcji.

Wylosowano także nagrody dla 
czytelników „Głosu” — uczestni
ków naszego konkursu. Najcen
niejszą nagrodę maszynkę do 
golenia otrzymuje Ryszard

Hucznymł 
brawami na
gradzano wy
stępy zespołu 

baletowego 
ZDK HiL.

Dabkowskl — Nowa Huta os. Cen- 
trum — B, hi. 1 m. SS, prodiż e- 
lektryezny Alicja Czarnecka — 
Nowa Huta. os. A-O, bl. « m- SS, 
obuwie na skórze K. Zakrzewska — 
Kraków, ul. Mogilska, obuwie na 
gumie Irena Gąciarz, ul. Dzier
żyńskiego nr żo m. 7. makatki 
dekoracyjne Genowefa Musiat. 
Nowa Huta. os. C-l, bl. 11 m. 177 
1 Karol Kalinowski — nl. Mo
gilska.

Nagrody książkowe wylosowali 
Lidia Kapłan — N. H. oe. Cen
trum — C, bl. 11 m. «, Lena 
Walalek, Zofia Malec — Kraków, 
ul. Słowackiego nr 44 m. 22. Ma
ria Witnieka — N. H., os. Ogro
dowe nr 9 m. 1», Katarzyna Pi- 
trą — Nowa Huta. Maria Baran,
— Kraków, ul. Emars nr 25. 
Krystyna Jednaka N. H. os. C-32. 
Maria Głównak N. H. os. Sta
lowe nr 1 m 7S, Zofią Kapelan
— N. H.. os. C-l, bl. 17 i Jan
Domagała — N. H„ os. C — 
Centrum bl. 2 m. 34.

Przypominamy, te nagrody 123 przy al. Róż.
sklepu cukierniczego MHD nr

Organizatorzy konkursu gratulują zwycięstwa kierow
nikowi sklepu Spółdzielni „Ziemi Krakowskiej".

wręczone zostaną czytelnikom w 
dniu S grudnia br. o godz. lS-teJ 
w Wydziale Przemysłu i Handlu 
Dzielnicowej Rady Narodowej w 
Nowej Hucie, pok. 13».

Jury- konkursu na najpiękniej
sze wnętrze I wystawę sklepo
wą przyznało ponadto dyplomy 
uznania dla następujących pla
cówek handlowych i punktów u- 
slugowyeh: dla personelu sklepu 
PP ..Warzywa 1 Owoce” — os. 
Hutnicze, punktu naprawy obu
wia „Gromada” — os. Stalowe, 
sklepu z obuwiem „Chełmek” — 
ce. Słoneczne, sklepu nabialowo- 
piedtarnlczego MHD nr 132 — 

os. Ogrodowe, sklepu z odzieżą 
MHD „Telimena” os. Centrum-A, 
sklepu NSP z artykułami go
spodarstwa domowego „Metal” 
— es. Handlowe, stoiska cukier
niczego Delikatesów, sklepu MHD 
z wyrobami Skórzanymi — os.
Hutnłoze, sklepu piekarniczego 

MHD nr 149 — os. Słoneczne i 

lekarska o silnym aagsachu aro
matycznym.

PIONOWO! 1. mieszkanka Tatr,
2. zawody oportowe. 3. inna na
zwa włoskiej rzeki Pad, 4. ini
cjały jednego z naiśtarszych pil
skich klubów sportowych, 5. 
„Rzym" po łacinie. S. nokaz na
tychmiastowego odejścia. 7. prze
bieranie miary w czymś, 11. su
rowica krwi. 13. „ciało" po grec
ku 14. pismo dyplomatyczne. 1S. 
ozęść dzieła literackiego, stano
wiąca odrębną całość, 1S. żona

Dzień, w którym posta
nowiłem kupić złote rybki, 
wydawał mi się czymś w 
rodzaju przełomu w moim 
życiu.

— Załóż sobie akwarium 
w domu — poradził mi 
przyjaciel, któremu żaliłem 
się, że jestem ciągle roz
drażniony, a towarzystwo 
kolegów przyprawia mnie o 
ból głowy. Natomiast w 
domu dręczyła mnie sa
motność, której nie prze
ciwdziałały nawet głośnik 
radiowy i telewizor.

Rumoreslia afituclMa

Złota rybka
— Kup sobie rybki — 

powtórzył na pożegnanie 
mój przyjaciel — zobaczysz 
co to za idealne towarzy. 
stwo dla człowieka dwu
dziestego wieku.

Więc stało się. Rybki 
były przemiłe, niesłychanie 
ruchliwe i na szczęście cał
kowicie pozbawione głosu. 
Ale miały też wymagania. 
Pierwsza rzecz, którą mu- 
siały mieć, to spore akwa
rium. Zajęło ono połowę 
powierzchni mojego poko
ju. jako że nie liczy on 
wiele metrów kwadrato
wych. Wyniosłem więc te
lewizor na strych, a radio 
udało mi się ulokować na 
szafie.

— Teraz będzie wreszcie 
spokój i zarazem będę miał 
niekrępujące towarzystwo 
w domu — westchnąłem z 
ulgą, wynosząc jeszcze 
podręczną biblioteczkę do 
sąsiadów.

I współżycie nasze by'o- 
by się ułożyło jak najle
piej, gdyby nie przeszko
dziło temu, dzwne zacho
wanie jednej ze złotych ry
bek. Zamiast pływać spo
kojnie, ciągle ustawiała się 
przy szklanej ściance ak
warium i obserwowała kaź- 

Cenną nagrodę odkurzacz „Omega” wylosował kierow
nik „Samu” z osiedla Handlowego.

radży. 17. wykrzyknik, 1». «sak 
płetwonogi z wielkimi wystający
mi kiami. 21. rzeka na Ukrainie, 
>3. mały kawatek ujedzony.

Uzupchianka
Brakujące litery uzupełnić 

tak, aby powstało 9 wyrazów. 
Litery dopisane, czytane ko
lejno w rzędach poziomych, 
dadzą rozwiązanie — znaną 
sentencję Bertolta Brechta.

Dla ułatwienia podajemy 
znaczenie poszczególnych wy
razów: 1) olbrzym, 2) pieczy
ste, 3) myśliwy, 4) ząb, 5) po
stanowienie, 6) miara. T) zgo
da, 8) osobnik, 9) jest na oku.

1. K-------------------
2. P-------------------E Ń
3. --------------CA
4. S-------------------CZ
5. -------------------z J A
6. MO-------- Ł
7. --------D N O Ś Ć
8. --------------E K
9. P-------------------— A

Rozwiązania prosimy kierować 
na adres redakcji do dnia 11. XII. 
br. (decyduje data stempla pocz- 
towegoi x dopiskiem na kopercie: 
„Rozrywki umysłowe”. wśród 
Czytelników, któny nadeśtą pra
widłowe odpowiedzi, redakcja 
rozlosuje BONY KSIĄ2KOWB

dy mój ruch. Po pierw
szym dniu tej niemej kon
templacji mojej osoby, nie
zwykła rybka pływała po 
akwarium zgodnie z kie
runkiem poruszania się 
przeze mnie po pokoju i nie 
przerywała ani na chwilę 
przyglądania się mojemu 
zachowaniu w samotności. 
Byłbym może sprzeda! nie
proszonego obserwatora, 
gdyby nie nagłe olśnienie: 
a może to'jest zaczarowana 
złota rybka, która czeka 
na zdjęcie z niej uroku?

Czytałem przecież gdzieś 
taką bajkę... Oczywiście 
zganiłem się sam za tę 
niedorzeczność, lecz dziwny 
niepokój nie ustawał. 1 ani 
się spostrzegłem, gdy któ
regoś już z rzędu dnia na
szej obopólnej obserwacji 
zacząłem wymawiać naj
bardziej fantastyczne za
klęcia w celu odczarowania 
niezwykłej rybki, bez 
względu na konsekwencje 
ewentualnego przem-enic- 
nia się jej w bajkową 
królewnę, lub nawet w 
zwykłą, całkiem współcze
sną dziewczynę.

Sądzę, że udałoby mi się 
wreszcie trafić na właściwe 
słowa, gdyby nie przeszko
dzili mi w tym sąsiedzi. 
Powiedzieli u mnie w biu
rze, iż wymagam leczen‘a. 
Dostałem skierowanie do 
sanatorium. Gdy wróciłem, 
zastałem moje akwarium 
na honorowym miejscu w 
pokoju sekretarza rady za
kładowej. Tutaj moja zło
ta rybka w ten sam sposób- 
obserwowała wszystkich o- 
becnych w pokoju, z ta
kim samym zainteresowa
niem. To mnie ostatecznie 
zniechęciło do odebrana I 
akwarium. Niech ja kto 
inny odczaruje. IKA

ROZWIĄZANIE ZADAŃ 
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KRZYŻÓWKA

POZIOMO: 4. Sen, 8. Kraszew
ski, 10. igła, 11. zsacii. 12. atu,
13. ekwar, 1». rurka, 19. waran 
M. nur, 22. baca, »3. Eliza, 25. 
sklepik.

PIONOWO: 1. Anka, 2. Tag, 1 
ara, 4. swat. 3. As:ur, 7. ras, 
ł Słowacki, 9. intruz. 12. ara.
14. kwas, 15. Aral, 17. unik. 1». 
kran, 20. nep. 24. lis.

ŁOGOGRYF
Nie namawiaj do picia!
Wyrazy pomocnicze: 1. Anita— 

arena. 2. lamus — sława. 3. FIAPP 
— pajda. 4. p^pęd — dc.cz, 5. pió
ro — obiad.
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